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سال پنجم/ شماره هشتاد و هفت/ سه شنبه ۱۱ تیرماه ۱۳۹۸/ قیمت ۲۰۰۰ تومان 

هفته نامه

ضربان  اقتصاد شهر

گزارش

دولت زدایی از پروژه های شهری
جلب مشارکت های عمومی چه در حوزه سرمایه گذاری 
مادی و چه غیرمــادی یکی از رویکردهــای مهم در 
مدیریت شهری است که بیشتر شهرها و کلان شهرهای 
توسعه یافته در سراسر جهان به آن توجه ویژه ای دارند. 
در کشــور ما این موضوع در دهه 80 با احداث سازمان 
سرمایه گذاری و مشــارکت های شهرداری ها به نوعی 
وارد فاز اجرایی شد. کلان شــهر اصفهان نیز به عنوان 
یکی از کلان شهرهای مهم ایران و حتی منطقه در این 
زمینه پیشرو بوده است. گفت وگوی هفته نامه نوسان با 

دکتر شهرام رئیسی، رییس سازمان ...

  گزارش

مسیریابی توسعه صنعت چوب
التهابات اینروزهای اقتصاد کشــور، بی شــک تأثیر 
زیادی بــر روی صنایع چوب اصفهان نیز گذاشــته و 
تولیدکنندگان را با چالش های بســیار زیادی مواجه 
کرده است. بالا رفتن قیمت تمام شده، کاهش میزان 
فروش، رکود موجود در بازار، مشــکلات در تهیه مواد 
اولیه و ســایر مواردی از این دست معضلاتی است که 
واحدهای تولیدی  را دســت به گریبان کرده اســت. 
هفدهمین دوره نمایشــگاه بین المللی صنایع چوب، 
ماشــین آلات، یــراق آلات و مواد اولیــه در اصفهان، 

فرصتی برای برگزاری نشست هم اندیشی....

0۳

0۵

تونل گلاب ۲، تضمین آب شرب اصفهان است؛

اضطرار در سامانه دوم
اگرچه مدیران آبی اعلام کردند که اصفهان در تابستان امسال همانند سال گذشته با بحران تامین آب شرب 
مواجه نیست، اما هنوز نیمه از تابستان نگذشته که شهر اصفهان همانند سال 97 دوباره با افت فشار و قطعی 
آب مواجه شــد. اما این بار مدیرعامل شرکت آبفای استان اصفهان معتقد اســت حتی اگر سد زاینده رود 
سرریز هم کند،  چنانچه سامانه دوم آبرســانی اصفهان بزرگ وجود نداشته باشد، به دلیل ظرفیت ناکافی 

سامانه اول، در تامین آب شرب مردم دچار کمبود خواهیم بود.

0۲

گزارش

رونوشت آگهی حصروراثت

علی ابراهیمی داراي شناســنامه شــماره ۲۶80 به شــرح دادخواســت به کلاســه 
98/ 9۳۶ ح ۱0  از این شــورا درخواســت گواهي حصروراثت نمــوده و چنین توضیح 
داده که شــادروان عصمت کاظمی شیشــوان بشناســنامه ۱۴۶ درتاریخ 97/۱0/۲۱ 
اقامتگاه دائمي خود بــدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت به

  ۲ پسر و ۱دختر به اسامی:

۱-  علی ابراهیمی به ش ش ۲۶80 نسبت با متوفی فرزند )پسر(.
۲-  آراز ابراهیمی به ش ش ۵۲۲ نسبت با متوفی فرزند )پسر(.

۳- سارا ابراهیمی به ش ش ۲۴۶۳ نسبت با متوفی فرزند )دختر(.
ولاغیر.

اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۱0 شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱0۲۴8

رونوشت آگهی حصروراثت

جان علی ایگدر باصیری داراي شناسنامه شماره ۴ به شرح دادخواست به کلاسه 98/ 99۵ 
ح ۱0  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان 
هادی ایگدر باصیری بشناسنامه ۲ درتاریخ 9۵/۱۱/۲۳ اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي 

گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به  ۱دختر ، ۱ همسر و  پدر به اسامی:

۱-  زهرا ایکدر باصیری به ش ش ۱۲7۵۶90۳۴۳ نسبت با متوفی فرزند )دختر(.
۲-  طاهره جعفرزاده خارائی به ش ش ۲۱ نسبت با متوفی همسر.

۳- جان علی ایگدر باصیری به ش ش ۴ نسبت با متوفی پدر.
ولاغیر.

اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۱0 شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱07۵۴

رونوشت آگهی حصروراثت

شهناز رئیس زاده دهکردی داراي شناسنامه شــماره ۳9۴ به شرح دادخواست به کلاسه 
98/ ۱0۳8 ح ۵۴  از این شورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده 
که شادروان بهرام رئیسی بشناسنامه ۲۱۶ درتاریخ 98/۳/۱۳ اقامتگاه دائمي خود بدرود 

زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به  ۲دختر و۱ همسر به اسامی:

۱-  نرگس رئیسی به ش ش ۱۵۲۳ نسبت با متوفی فرزند .
۲-  بهاره رئیسی به ش ش 8۲۲ نسبت با متوفی فرزند .

۳- شهناز رئیس زاده دهکردی به ش ش ۳9۴ نسبت با متوفی همسر.

ولاغیر.

اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱۱۳۶۴

رونوشت آگهی حصروراثت
زهرا طاهری قلعه ناظری داراي شناسنامه شماره ۲۲ به شرح دادخواست به کلاسه 98/ 
۱0۱۶ ح ۵۴  از این شورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان نقی طاهری قلعه ناظری بشناسنامه ۱8۶ درتاریخ ۶۴/۴/۱ اقامتگاه دائمي خود 
بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت به  ۳ پســر ، ۵ دختر و ۱ 

همسر دائمی  به اسامی:
۱-  محمد طاهــری قلعه ناظری به ش ش ۱۳ نســبت با متوفی فرزند )پســر(.۲-  علی 
طاهری قلعه ناظری به ش ش ۲۱ نســبت با متوفی فرزند )پســر(.۳-  رضا طاهری قلعه 
ناظری به ش ش ۲0 نسبت با متوفی فرزند )پســر(.۴- بتول طاهری به ش ش ۶ نسبت 
با متوفی فرزند )دختر(.۵- زهرا طاهری به ش ش ۲۲ نســبت بــا متوفی فرزند )دختر(.
۶- نساء طاهری به ش ش ۵ نسبت با متوفی فرزند )دختر(.7- عصمت طاهری به ش ش 
۴ نســبت با متوفی فرزند )دختر(.8- فاطمه طاهری به ش ش ۲۲ نسبت با متوفی فرزند 

)دختر(.9- قمر صالحی فرزند عباسعلی به ش ش ۱0 نسبت با متوفی همسر.ولاغیر.
اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱0۲۳9

رونوشت آگهی حصروراثت

محسن آقاابراهیمیان داراي شناسنامه شــماره ۶9۳۲9 به شرح دادخواست به کلاسه 
98/ 8۶۶ ح ۱0  از این شورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده 
که شادروان اشرف نیک نفس بشناسنامه 9۴۴ درتاریخ 9۲/۱۱/۱8 اقامتگاه دائمي خود 
بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به ۲ پسر ، ۱ دختر و همسر 

به اسامي:
۱-  محسن آقاابراهیمیان  به ش ش ۶9۳۲9 نسبت با متوفی فرزند ) پسر(.
۲- مهدی آقاابراهیمیان  به ش ش ۵۱077 نسبت با متوفی فرزند ) پسر(.
۳-  مریم آقاابراهیمیان  به ش ش ۶9۳۳۱ نسبت با متوفی فرزند ) دختر(.

۴- علی اقاابراهیمیان به ش ش ۳۵98۵ نسبت با متوفی همسر.
ولاغیر.

.اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۱0 شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱0۲۵۲
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عضو کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: تعداد زیادی از این افراد با وجود زمین کم اما ارتفاع 
نیز خریداری کرده اند و خانه های خالی زیادی در اختیار دارند که باید بحث مالیات از این 

واحدها هرچه سریعتر تعیین تکلیف شود.
ناصر موسوی لارگانی، افزود: موضوع مسکن برای تعدادی از جوانان مشکل ایجاد کرده 
است، چراکه نمی توانند مسکن خریداری یا حتی اجاره کنند که این موضوع سبب اخلال 

در بازار مسکن شده و  قیمت مسکن بیش از ۲ برابر شده است.

مدیرکل میراث فرهنگی استان اصفهان از ثبت ملی ۱۳ اثر ناملموس این استان در 
فهرست میراث ناملموس کشور خبر داد.

فریدون اللهیاری گفت: با عنایت به برگزاری شورای ثبت میراث ناملموس کشور که طی 
روزهای چهارم و پنجم تیرماه در اردبیل برگزار شد، استان اصفهان با ارائه ۱۳ پرونده از میراث 
ناملموس در پهنه استان، بیشترین تعداد پرونده های کل کشور را جهت ثبت در میراث 

ناملموس ملی ارائه کرد که خوشبختانه تمام این پرونده ها مورد تصویب قرار گرفت.

  نوسان:  تصاویر و فیلم های ارسالی از 
سد زاینده رود حاکی از شرایط مطلوب 
آن اســت؛ اما چرا رودخانه زاینده رود با 
وجود وعده وزیر و مدیران استان دوباره 

خشک شده است.
معاون حفاظت و بهره برداری شــرکت 
آب منطقه ای اصفهان بــا اعلام اینکه 
امروز نهــم تیر ماه ذخیره ســد زاینده 
رود 8۲۶ میلیون مترمکعب اســت، به 
ایسنا، می گوید: در حال حاضر ورودی 
ســد زاینده رود 9۶ و خروجی آن ۲8 
مترمکعب بر ثانیه اســت که این حجم 
خروجی برای تامین آب شــرب، یزد و 

صنعت است.
حسن ساسانی در خصوص گلایه مردم 
و اینکه چرا زاینده رود دوباره خشــک 
شد، تاکید می کند: بنا بر تصمیم اتخاذ 
شده در شــورای هماهنگی زاینده رو، 
قرار اســت دربــاره نحــوه تحویل آب 
کشت های چند ساله و باغات اصفهان 
در کمیته ۱۵ نفره با حضور نمایندگان 
کشــاورزان و آب منطقــه اصفهان و 
همچنین نمایندگان صنف کشاورزان 
تصمیم گیری شــود و امروز بعدازظهر 
این جلسه برگزار و تصمیم گیری نهایی 
اتخاذ خواهد شــد. وی در پاسخ به این 
سوال که آیا امکان تحویل حقابه زیست 
محیطی تا زمان تصمیم گیری نهایی 
برای نحوه تخصیص حقابه کشاورزان 
وجود نداشت؟ گفت: ما در قالب صورت 
جلســات و برنامه های ابلاغی شورای 
هماهنگی زاینده رود عمل می کنیم که 
به آب منطقه ای ابلاغ می شود و هر گونه 

تصمیمی باید در این شورا گرفته شود.
دبیر خانه کشــاورز شهرستان اصفهان 
نیز در ایــن باره ، می گوید: متاســفانه 
در سیســتم مدیریت آب، چه در حوزه 
محیط زیست و چه آب منطقه ای بعضا 

شاهد سوء مدیریت هستیم.
به گفته حسینعلی میراحمدی، زمانی 
که ذخیره سد زاینده رود ۱80 میلیون 
مترمکعب بود، شــرکت آب منطقه ای 
اعلام کرد که اگر ذخیره ســد به ۲۵0 
میلیون متر مکعب برسد می توان حقابه 
کشاورزان را داد و اگر ذخیره از مرز ۴00 
میلیون مترمکعب گذر کند نیز تالاب 
گاوخونی حقابه خود را مــی گیرد، در 
حالیکه در حال حاضر ذخیره سد زاینده 
رود بیــش از 800 میلیون متر مکعب 
است و نه تنها حقابه کشاوران را کامل  
تحویل نمی دهند، بلکه به گفته آقای 
میرمحمدصادقی مدیرعامل شــرکت 
آب منطقه ای اصفهان، تصمیمی جدی 
برای تحویل حقابه تالاب گرفته نشده 

است.
او اضافه مــی کند: در حــال حاضر در 
شــهرهای منتهی به تالاب گاوخونی 
همچون ورزنه و ... پساب فاضلاب شهری 
وارد رودخانه می شود و به خصوص در 
زمان غروب آفتــاب در این منطقه بوی 
بسیار بدی به مشــام برسد و متاسفانه 
اســهال و اســتفراغ در بین کودکان و 

سالمندان بیشتر شده است.
میراحمدی اضافه می کند: باید دید کدام 
نهاد و دستگاه پاسخگوی این وضعیت 
است و متولی بررسی موضوع کیست؟ 
متاســفانه مرکز بهداشــت اصفهان و 
محیط زیست به این مســاله ورود پیدا 
نمی کنند و آب منطقــه ای تاکید می 
کند که تصمیمات مربوط به زاینده رود 

از تهران گرفته می شود!. 

13 اثر ناملموس اصفهان ثبت ملی شدتکلیف مالیات خانه های خالی را روشن کنید
رویداد

 نگاه

بنا بر اعلام رسمی شرکت آب و فاضلاب 
آبرسانی  اول  افق سامانه  اصفهان،  استان 
اصفهان بزرگ در سال 8۶ به اتمام رسیده و 
بعد از این سال باید طرح دیگری وارد مدار 
می شد. از سوی دیگر سامانه دوم آبرسانی 
اصفهان بزرگ و یا همان گلاب دو در سال 
8۶ باید به اتمام و تحویل شرکت آب و 
فاضلاب اصفهان می شد؛ اما به دلایل اداری 
و برخی مجوزها این پروژه مهم هنوز به اتمام 
نرسیده است. طرحی که بعد از اتمام، در 
چارچوب یک طرح پدافند غیرعامل، موجب 
استان  میلیونی   ۴ جمعیت  مشکل  حل 

اصفهان نیز خواهد شد. 
اما به نظر می رسد تامین آب شرب اصفهانی 
ها به اما و اگر طرحی وابسته است که گویا 
بسیاری  حواشی  گذشته  دهه  یک  طی 
را پشت سر گذرانده وهمچنان نیز  می 
گذراند. طرحی  که هر بار نمایندگان استان 
مجاور با سنگ اندازی از سرعت اجرای آن 
می کاهند. چندی پیش نیز خدیجه ربیعی 
نماینده مردم بروجن در مجلس در تذکری 
به وزیر نیرو پروژه گلاب دو را غیرقانونی 
و فاقد مجوز اعلام کرد و خواستار شفاف 
سازی نیاز واقعی آب شرب استان اصفهان 
شد؛ این در حالیست که بعد از اتفاق نظر 
بودن  از شکننده و آسیب پذیر  مسئولان 
شبکه تأمین آب شرب اصفهان در سال 88 
طرح تونل "گلاب دو" در سفر استانی هیئت 
وزیران دولت وقت مصوب شد و در ۱۵ مرداد 
سال 9۳ نیز صالح، معاون امور هماهنگی 
استان های معاونت راهبردی و برنامه ریزی 
به  آبرسانی  دوم  سامانه  رئیس جمهور، 

طرحی  را  دو"  "گلاب  یا  بزرگ  اصفهان 
درون استانی و نقش پدافند غیرعامل برای 
اصفهان معرفی و با تأکید بر ضرورت آن، 
گفت: با توجه به اینکه در سال 87 به مدت 
دو هفته آب تمام شهرها و روستاهایی که 
می شدند  مشروب  زاینده رود  رودخانه  از 
اصفهان  آبرسانی  دوم  سامانه  شد،  قطع 
بزرگ به طول  ۱7 کیلومتر، با هدف انتقال 
آب از منطقه بالادست زاینده رود در محدوده 
استان اصفهان در دستور کار قرار گرفت تا در 
صورت هرگونه مشکل بتوان آب حدود چهار 

میلیون نفر اصفهانی را تأمین کرد.

سامانه دوم آبرسانی اصفهان 
اولویت مهم وزارت نیرو

شرکت  -مدیرعامل  جانباز  گذشته  سال 
مهندسی آبفا کشور، سامانه دوم آبرسانی 
اصفهان بزرگ را که تامین کننده نیاز آبی 
بیش از ۵ میلیون نفر است را به عنوان طرح 
پدافند غیرعامل و از اولویت های مهم وزارت 
نیرو معرفی کرد و این طرح از طریق ماده ۵۶ 
و فاینانس داخلی به بهره برداری می رسد و 
به طور قطع آب پایدار، با کیفیت و کمیت 
مناسب مردم اصفهان را تامین خواهد کرد. 
با این اوصاف، طی چند سال گذشته اجرای 
در  بزرگ،  اصفهان  آبرسانی  دوم  سامانه 
اولویت دولتمردان قرار گرفته تا جایی که 
دولت قرار است نیمی از بودجه سامانه دوم 
آبرسانی را تامین کند و ۵0 درصد دیگر آن با 
مشارکت بخش خصوصی تامین خواهد شد.

 ۲7 تونل  یک  دو  و  یک  گلاب  تونل 
کیلومتری است که تا امروز ۱0 کیلومتر آن 

آماده شده؛ تا اینجای این تونل، تنها آبرسانی 
کاشان را می تواند انجام دهد و کلانشهر 
دیگر  شهرستان   ۱۵ همراه  به  اصفهان 
منتظر افتتاح ۱7 کیلومتر دیگر هستند و این 
موضوع باید در دستور کار قرار گیرد. به گفته 
مزروعی سخنگوی شورای شهر اصفهان، 
ظرفیت تصفیه خانه بابا شیخعلی بیش از این 
نیست و چاه های آبرسانی نیز از مدار خارج 
شده اند و بیش از این آبرسانی برای اصفهان 
بزرگ امکان پذیر نیست، بنابراین مدیران 
شهری باید صرفه جویی را در دستور کار قرار 
دهند. البته ذکر این نکته ضروری است که 
بر اساس تبصره ماده سه، صرفا شهروندان 
اصفهانی عوارض توسعه خط دوم آبرسانی 

اصفهان بزرگ را پرداخت خواهند کرد.
استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
اصفهان در خصوص روند اجرای این طرح، 
می گوید: شرکت آب منطقه ای اصفهان 
اکنون در حال احداث تصفیه خانه و خطوط 
آبرسانی این طرح است، البته تاکید مدیریت 
استان بر اتمام هر چه سریع تر سامانه دوم 
آبرسانی اصفهان است تا در ایام پیک تابستان 

بتوانیم از ظرفیت این سامانه استفاده کنیم.

سه هزار میلیارد تومان 
برای تکمیل سامانه دوم

آبرسانی  دوم  سامانه  کند:  می  تاکید  او 
اصفهان بزرگ به عنوان یک مطالبه خاص 
استان  نمایندگان  و  مدیران  تاکید  مورد 
است و برای تکمیل آن سه هزار میلیارد 
تومان اعتبار نیاز است و حتی اگر سد زاینده 
رود هم سرریز کند، اگر این سامانه نباشد 

آبرسانی  اول  سامانه  ظرفیت  همچنان 
اصفهان بزرگ دچار کمبود است.

معاون بهره برداری شرکت آب و فاضلاب 
استان اصفهان نیز با بیان اینکه تامین آب 
به صورت عادي تا دمای ۳۳ درجه انجام  
مي شود و در 9 ماه سال تقریبا مشکلی در 
تامین آب نداریم، می گوید: در دمای ۳۳ 
درجه، از سامانه اول آبرساني ۱۲ مترمکعب 
تامین آب انجام می شود، اما در فصول گرم 
سال با بالا رفتن دماي هوا به بیش از ۳۳ 
درجه پنج درصد نیاز آبی اصفهان افزایش 
مي یابد و شاهد کمبود دو و نیم تا سه 
مترمکعب آب بر ثانیه در سامانه هستیم که 
مي توان با مدیریت مصرف و فشار، شرایط 
را پشت سر گذاشت. به گفته اکبری، در 
تا زمانی تابستان و  شرایط پیک مصرف 
 که سامانه دوم آبرساني اصفهان بزرگ در 
مدار قرار گیرد، با کمبود دو و نیم مترمکعب 
آب بر ثانیه مواجه هستیم که این کمبود در 
قالب افت فشار و قطعي آب به مردم تحمیل 

مي شود.
با توجه به افزایش سیر مهاجرت از استان 
های چهارمحال و بختیاری و خوزستان به 
اصفهان و با بالا رفتن نیاز آبی این استان، به 
نظر می رسد بهره برداری هر چه سریع تر از 
سامانه دوم آبرسانی اصفهان بزرگ به عنوان 
یک ضرورت نه تنها برای مدیران اصفهان 
احساس  کشور  ریزان  برنامه  برای  بلکه 
می شود و تنها هنگامی که تونل گلاب دو 
در مدار بهره برداری قرار گرفت، می توان 
مردم  شرب  آب  پایدار  تامین  به  امیدوار 

اصفهان در تمام فصول بود.

تونل گلاب 2، تضمين آب شرب اصفهان است؛

زاینده روداضطرار در سامانه دوم
نیازمند تدبیر دائمی

بارش های روزهای ابتدایی امسال نویدبخش سالی متفاوت برای مردم، به خصوص اهالی کویر مرکزی ایران در اصفهان بود و با افزایش 
ورودی آب به سد زاینده رود، ذخیره اندک آن امروز به بیش از ۸۰۰ میلیون مترمکعب افزایش یافت. اگرچه مدیران آبی اعلام کردند که 
اصفهان در تابستان امسال همانند سال گذشته با بحران تامین آب شرب مواجه نیست، اما هنوز نیمه از تابستان نگذشته که آنها همانند سال 
۹7 دوباره با افت فشار و قطعی آن مواجه شدند و این بار مدیرعامل شرکت آبفای استان اصفهان می گوید حتی اگر سد زاینده رود سرریز هم 
کند،  اگر سامانه دوم آبرسانی اصفهان بزرگ وجود نداشته باشد، به دلیل ظرفیت ناکافی سامانه اول، در تامین آب شرب مردم دچار کمبود 

خواهیم بود.

گزارش
گروه  شهری

Is fahan

بهره برداری از سامانه دوم آبرسانی اصفهان به عنوان یک ضرورت باید در اولویت قرار گیرد

اصفهان در هفته ای که گذشت؛

 نوسان: » اصفهان در هفته ای که گذشت« یکی از بهترین و امیدوارکننده 
ترین رویدادهایش را به نظاره نشست. درست در آغاز فصل تابستان که 
گرمای شدید هوا می رفت تا با بسته شدن رودخانه زاینده رود در اصفهان 
اوج بگیرد، بعد از سفر وزیر نیرو به این شهر خبر آمد که رودخانه نه تنها 
بسته نمی شود، بلکه تدبیری برای احیای دائمی آن اتخاذ خواهد شد. انتشار 
هیچ خبری نمی توانست برای اصفهانی هایی که روح و جانشان با قطره قطره 
آب این رودخانه چند هزار ساله گره خورده مسرت بخش باشد. درست از 
دقایقی بعد از اعلام این خبر بود که صفحات فضای مجازی شمار زیادی از 
اصفهانی ها پر شد از عکس های زاینده رود از زوایا و گوشه های مختلف و 
ابراز شادی برای اینکه دیگر شاهد تن تفتیده این شاهرگ حیاتی شهرشان 

در میانه شهر نخواهند بود.
یک سفر پرفایده

سفر وزیر نیرو به اصفهان به بهانه اختتامیه پانزدهمین اجلاس کمیسیون مشترك 
و فدراسیون روسیه و  ایران  و تجاري جمهوري اسلامي  اقتصادي  همکاري هاي 
همچنین افتتاح طرح های آب و فاضلاب در شهرستان های مختلف از مهم ترین 
رویدادهای اصفهان در هفته اخیر بود. اردکانیان در این سفر مخاطب انتقادات جدی و 
مهمی از سوی تشکل ها و انجمن هایی قرار گرفت که در نامه ای سرگشاده از عملکرد 
وزراتخانه او انتقاد کردند. ماحصل این سفر و دیدارها این بود که آقای وزیر وعده داد 
مشکل زاینده رود با نگاهی ملی که در دستگاه دولت نسبت به آن وجود دارد، به زودی 
حل خواهد شد. تشکیل کارگروه ویژه زاینده رود و واگذاری اعظم فعالیت های این 
حوزه به کمیته استانی هم بخش دیگری از حرف های امیدوارکننده جناب وزیر برای 
مردم اصفهان به ویژه کشاورزان و حقابه داران بود.در راستای این خبر بخوانید اعلام 
خبر تداوم جریان آب در بستر زاینده رود را که مدیرعامل آب منطقه ای اصفهان روز 
دوم خرداد ماه در گفتگو با خبرگزاری ایسنا بیان کرده و با بیان اینکه هم اکنون78۳ 
میلیون متر مکعب آب پشت سد زاینده رود وجود دارد، خبر داده که در شورای 

هماهنگی حوضه آبریز زاینده رود مصوب شد که این رودخانه جریان داشته باشد.

یک نمایشگاه پربازدید
برپایی نمایشگاه بین المللی گردشگری و صنایع دستی اصفهان از ۲8 تا ۳۱ خرداد 
ماه دیگر رویداد مهم شهر اصفهان در هفته اخیر بود. این نمایشگاه که یازدهمین 
دوره اش را با افزودن بخش صنایع دستی و البته برگزاری در سطح بین المللی 
تجربه کرد، در این ۴ روز در ۴ سالن مجزا به ارائه نمایشگاهی متنوع با حضور چند 
صد غرفه از استان های مختلف کشور پرداخت.  حضور ۲0 هیأت تجاری از ۲0 
کشور از جمله اسپانیا، چین، مالزی، کویت، پاکستان، کوبا، ازبکستان، اندونزی، عراق، 
روسیه، مجارستان، اتریش، ترکیه، آلمان، سوئیس و افغانستان و حضور شهرهای 
خواهرخوانده اصفهان همچون شیان چین، کوالالامپور مالزی، فلورانس ایتالیا، یاش 
رومانی، بارسلون اسپانیا، ایروان ارمنستان، کویت، فرایبورگ آلمان، هاوانا کوبا، لاهور 
پاکستان، سنت پترزبورگ روسیه، داکار سنگال، بعلبک لبنان و نجف عراق از ویژگی 
های این نمایشگاه بود. همچنین رونمایی از سند »اصفهان ۲0۲0« از سوی شورای 

شهر اصفهان هم از دیگر رویدادهای این نمایشگاه بود.

دیدار وزاری خارجه ایران و ترکیه در نصف جهان
سفر محمد جواد ظریف در هفته اخیر به اصفهان در اصل برای دیدار با همتای ترکی 
اش مولود چاووش اغلو بود. افزایش تنش در منطقه در زمان وقوع تحولاتی مانند 
حمله به دو نفتکش مربوط به ژاپن در خلیج٬ سرنگونی پهپاد متعلق به آمریکا توسط 
ایران٬ تحریم های واشنگتن علیه تهران و ارزیابی آنچه باید در زمان اعمال تحریم ها 
انجام داد، مورد بحث و تبادل نظر این دو وزیر قرار گرفت. تجارت با پول ملی٬ افزایش 
حجم تجارت دوجانبه، مسائل مربوط به کنسولگری و حمل و نقل از دیگر مباحث 
مورد بررسی در این نشست بود که منجر به امضای سند همکاری های سیاسی 
وزارتخانه های امور خارجه دو کشور شد و قرار بر این شد که از این پس وزرای خارجه 

دو کشور هر ۶ ماه یکبار برای مشورت با یگدیگر گرد هم بیایند.

یک نمایشگاه دیگر!
برگزاری  هفدهمین نمایشگاه بین المللی صنایع چوب، ماشین آلات، یراق آلات و 
مواد اولیه در روزهای چهارم تا هفتم تیرماه در محل نمایشگاه  های بین  المللی استان 
اصفهان واقع در پل شهرستان دیگر رویداد نمایشگاهی در هفته اخیر است. این 
نمایشگاه در فضایی به مساحت ۲۶00 متر مربع فضای نمایشگاهی و با حضور ۴۴ 
شرکت معتبر از استان های اصفهان، تهران، البرز، قم، آذربایجان شرقی و فارس برگزار 
شده و نمایندگانی از کشورهای چین، کره، تایوان و ژاپن و همچنین تولیدکنندگان 
MDF و ماشین آلات صنایع چوب، تولیدکنندگان و تامین کنندگان یراق آلات، 
تولیدکنندگان و عرضه کنندگان مواد اولیه صنایع چوب شامل چسب، نوار لبه 
پی وی سی، پارکت، صفحه های کابینت و تجهیزات آشپزخانه در هفدهمین نمایشگاه 

بین المللی صنایع چوب، ماشین آلات، یراق آلات و مواد اولیه حضور دارند.

استقبال از تابستان با اجرای یکصد برنامه در شهر
فصل تابستان با واژه اوقات فراغت ترادف دیرینه ای دارد. در این فصل با تعطیلی 
مدارس و دانشگاه ها میزان اوقات فراغت افزایش یافته و خانواده ها هم فرصت 
بیشتری برای تفریح و گشت و گذار و سفر پیدا می کنند. اگرچه وضعیت اقتصادی 
در حال حاضر چنان مطلوب نیست که بتوان سفر را به عنوان یک پیشنهاد جدی 
برای پر کردن اوقات فراغت طبقه متوسط جامعه ارائه کرد، اما شهروندان شهری 
مانند اصفهان حتی اگر در ایام فصل تابستان به سفر هم نروند، قطعا می توانند اوقات 
فراغتشان را با برنامه های مختلفی که ویژه این فصل در نقاط مختلف شهر برگزار می 
شود، پر کنند.در همین راستا معاونت فرهنگی شهرداری اصفهان برنامه های متعدد 
و متنوعی را در طول تابستان برای شهروندان ویژه کودکان و نوجوانان تدارك دیده 
که در قالب ۱00 برنامه در کتابخانه ها و فرهنگسراهای مناطق ۱۵ گانه اجرا می شود. 
اداره ورزش محلات هم ۲۴ عنوان برنامه شامل ۳۵۳ اجرا را پیش بینی کرده که با 
هماهنگی هیئت های مختلف ورزشی شامل هندبال، والیبال و بستکبال و با اجرای 
بازی های بومی محلی در مراکز روباز برگزار می شود. این برنامه ها از چهاردهم تیرماه 

آغاز می شود.

زاینده رود
 زنده می ماند!

 نوسان: مدیر کل گمرك اصفهان گفت: 
در سه ماهه نخســت امسال، بالغ بر 9۵۵ 
میلیارد و ۱۴۱ میلیون ریال درآمد توسط 
گمرك اصفهان کســب و به خزانه واریز 
شده که نسبت به مدت مشابه سال قبل 

90 درصد رشد داشته است.
به گــزارش اداره کل گمــرك اصفهان، 
اسداله احمدي ونهري با بیان اینکه استان 
اصفهان با داشتن توانمندي هاي گوناگون 

تولیدي، کشــاورزي، صنایــع تبدیلي و 
صنایع دستي در کشــور جز مهمترین 
استان ها در زمینه صادرات کالا محسوب 
مي شــود، اظهار کرد: طي سه ماهه سال 
98 بالغ بر یک میلیون و ۶۵۵ هزار تن از 
استان اصفهان به مقصد 7۳ کشور جهان 

صادر شده است.
وی عمده ترین کالاهاي صادراتي استان 
اصفهــان را آهن و فولاد بــه ارزش ۶۲۳ 

میلیون دلار، محصولات پتروشــیمی به 
ارزش ۲۶۴ میلیــون دلار، محصــولات 
شــیمي آلي به ارزش 88 میلیون دلار و 
فرش به ارزش ۵۴ میلیــون دلار عنوان 
کرد. به گفته وی، مالزي با ۱8 درصد، کره 
جنوبي با ۱۶ درصد، چیــن با ۱۳ درصد، 
آلمان با ۱۳ درصــد و ایتالیا با ۱۲ درصد 
عمده ترین کشــورهاي صادرکننده به 

مقصد گمرك اصفهان است.

در بهار امسال ثبت شد؛

رشد 172 درصدي رشد صادرات از گمركات اصفهان
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مدیریت  سازمان  مدیرعامل  نوسان:   
پسماند شهرداری اصفهان گفت: جمع 
آوری پسماند خشک و تر شهر اصفهان 
برای تخصصی تر شدن روند جمع آوری 
شهروندان،  بیشتر  و سلامت  پسماندها 
از ابتدای تیرماه سال جاری به سازمان 

مدیریت پسماند واگذار شد.  
ای  رسانه  ارتباطات  اداره  گزارش  به 
به  دهنوی  علی  اصفهان،  شهرداری 
تغییرات ایجاد شده برای بهبود در حوزه 
مدیریت پسماندهای خشک و رویکرد این 
سازمان برای مدیریت بهینه پسماندهای 
شهری با بهره مندی از تکنولوژی های 
و  اشاره  پیشرفته  های  روش  و  جدید 
تن  هزار  یک  حدود  روزانه  کرد:  اظهار 
پسماندها  پردازش  کارخانه  به  پسماند 
منتقل می شود که این عدد را باید به 
آمار پسماندهای خشکی که از در منازل 
و ایستگاه های ثابت جمع آوری می شود 
و  ساختمانی  پسماندهای  همچنین  و 

پزشکی و ... افزود.  
وی با اشاره به تقسیم بندی شهر اصفهان 
منظور  به  شرقی  و  غربی  بخش  دو  به 
مدیریت و جمع آوری بهتر پسماندهای 
این  این،  از  پیش  کرد:  اضافه  خشک، 
فرآیندها در حوزه فعالیت معاونت خدمات 
شهری بوده و اکنون به سازمان مدیریت 
پسماند محول شده است.  از این پس 
و  آوری  جمع  متخصص،  پیمانکاران 
مدیریت پسماندهای خشک را بر عهده 
دارند و با خودروهای مشخص و نیروی 
کار ایرانی، با لباس فرم و کد معین این 

کار را انجام خواهند داد. 
وی افزود: با توجه به جدا شدن پیمانکاران 
قرارداد جدید،  در  و خشک  تر  پسماند 
پیش بینی می شود سرانه جمع آوری 
پسماند خشک در شهر اصفهان افزایش 
پیدا کرده و رقم آن از ۶ درصد در اصفهان، 

به ارقام بین المللی نزدیک شود.  
تغییر،  این  مزایای  به  اشاره  با  دهنوی 
اضافه کرد: زمینه سازی آموزش و برخورد 
مناسب با شهروندان و تعیین کد برای 
خودروهای جمع آوری به منظور فراهم 
از  تخلفات  دهی  گزارش  امکان  کردن 
سوی شهروندان از جمله مزایای اجرای 
سوی  از  پسماندها  آوری  جمع  طرح 

سازمان مدیریت پسماند است.   
پسماند  مدیریت  سازمان  مدیرعامل 
این  اقدامات  و  مطالعات  به  همچنین 
شیرابه  اصولی  مدیریت  برای  مجموعه 
ناشی از پسماندها اشاره و بیان کرد: روزانه 
حدود ۴00 تن پسماند در شهر اصفهان 
دفن می شود که روش دفن آن تا به امروز 
اصولی نبوده و سبب شده تا شیرابه ناشی 
از آن بعد از عبور از خاك به منابع آبی 
بررسی  و  انجام مطالعات  از  برسد. پس 
های علمی متوجه شدیم که می توان با 
روش های اصولی برای کاهش خطرات 
و آسیب-های دفن پسماند، اقدام کرده و 
نفوذپذیری خاك نسبت به ورود شیرابه را 

کاهش دهیم. 
وی ادامه داد: در همین راستا با کمک 
مطالعات  اصفهان،  دانشگاه  مشاوره  و 
ادامه  در  و  انجام شده  هایی  پژوهش  و 
ساخت دو سلول با عایق بندی مناسب 
برای لوله گذاری مخزن شیرابه و به منظور 
جمع آوری شیرابه ها، در دستور کار قرار 

گرفته است.  
دهنوی با اشاره به اجرای فرآیند پیرولیز 
پسماندهای  تبدیل  منظور  به  دنیا  در 
دارای ترکیبات نفتی به سوخت، افزود: 
به منظور اجرای این طرح پیشرفته در 
بار در کشور،  اصفهان و برای نخستین 
فراخوانی را برای شرکت های فعال در این 
حوزه منتشر کردیم و بررسی های فنی 
پیشنهادهای ارسالی در حال انجام است. 

معاون شهرسازی و معماری شهردار اصفهان از برگزاری سومین نمایشگاه مسکن و انبوه سازی، املاك 
و مستغلات در اصفهان خبر داد و گفت: این نمایشگاه میزبان شرکت های معتبر و بزرگی است که در 
حوزه  انبوه سازی مسکن فعالیت می کنند.سیداحمد حسینی نیا اظهار کرد: مجموعه معاونت شهرسازی 
و معماری شهرداری اصفهان با تمامی بخش های تخصصی، همچنین اتحادیه ها و شرکت های تعاونی 
مسکن، مشاوران مسکن و املاك و مستغلات، شــرکت های ساختمانی و پیمانکاری و شرکت های 
طراحی مهندسی و اجرای پروژه های ساختمانی از جمله مشارکت کنندگان دیگر این نمایشگاه هستند.

نماینده یونیسف گفت: اصفهان می تواند محور شهرهای دوستدار کودك ایران باشد. امیر 
راهداری در دیدار با شهردار اصفهان تصریح کرد: شش شهر ایران برای پایلوت شدن شهر 
دوستدار کودك پایش می شود، اما شهر اصفهان در یک قدمی دریافت لوگوی کاندیداتوری 
شهر دوستدارکودك قرار دارد.وی افزود: در فرایند عضویت در شبکه شهر دوستدار کودك، 
بر اساس ضوابط هر شهری باید ۲۵ تا ۵0 هزار پوینت به یونیسف پرداخت کند، اما این موارد 

را حذف کرده ایم تا بتوانیم به این شهرها کمک کرده باشیم.

اصفهان می تواند محور شهرهای دوستدار کودک باشدبرگزاری نمایشگاه مسکن و انبوه سازی اصفهان

گزارش

گزارش

نجات خاک اصفهان 
از شیرابه ها

یک افتخار دیگر برای اصفهان؛

 نوسان: اگر ممکن است کمی در مورد 
تاریخچه و رویکرد سازمان سرمایه گذاری 
و مشارکت های شهرداری در کشور و روند 

حرکت آن در شهر اصفهان توضیح دهید.
مشارکت های  و  سرمایه گذاری  سازمان 
از  زیرمجموعه ای  عنوان  به  شهرداری  
 80 دهه  در  کلان شهرها  شهرداری های 
تعریف و اساسنامه آن توسط وزارت کشور 
تدوین و تهیه شده است. خوشبختانه اصفهان 
به عنوان یکی از کلان شهرهای پیشرو در 
زمینه جذب سرمایه گذاری عمومی با عقد 
اولین قرارداد مشارکتی در سال 8۵ بسیار 
در  که  جایی  تا  است.  کرده  عمل  موفق 
سال های پیک خود، ۲۱ قرارداد مشارکتی 
در سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های 

شهرداری اصفهان منعقد گردیده است.
اما اگر بخواهم در مورد رویکرد این سازمان 
می دانید  که  همانطور  دهم،  توضیح  باید 
عنوان  تحت  جدیدی  رویکرد  دنیا  در 
 Public Private Partnership
که  دارد  وجود   P.P.P اختصار  به  یا 
مشارکت های  و  سرمایه گذاری  سازمان  
شهرداری ها بستر خوبی برای جدب برای 
جذب مشارکت ها و سرمایه گذاری عمومی 
و خصوصی است. هرچند که در این حوزه در 
سطح کشور در قیاس با کشورهای همجوار 
چندان موفق عمل نکرده ایم. می توان گفت 
در سال های گذشته فرازونشیب ها و آزمون و 
خطاهای زیادی را پشت سرگذاشته ایم؛ زیرا 
قانون مدونی برای این نوع مشارکت وجود 
نداشته و به تازگی  اولین قانون این سازمان به 
شکل لایحه به مجلس راه یافته است. هرچند 
از آنجایی که این قانون توسط سازمان برنامه و 
بودجه تدوین شده است نقش شهرداری در 

آن چندان پررنگ نیست.

 نوسان:کمی دقیق تر در مورد اتفاق ها و 
کارکردهای این سازمان توضیح می دهید.

همانطور که گفتم ارتباط بخش خصوصی 
با بخش عمومی دولت از طریق این سازمان 
صورت می گیرد. به عنوان مثال همانطور 
وظایف  اصلی ترین  از  یکی  می دانید  که 
بحث ساخت وساز صدور  در  شهرداری ها 
مجوزها و نظارت برفرایند انجام کار است. 
قراردهای  درصد  هشتاد  حدود  ازاین رو 
سازمان  توسط  شده  منعقد  مشارکتی 
و مشارکت های شهرداری  سرمایه گذاری 
در حوزه ساخت وساز بوده است. به شکلی 
که زمین را شهرداری در اختیار سرمایه گذار 
یک  به  تا  می داد  قرار  خصوصی  بخش 
محصول که ساختمانی با کاربری اداری، 
تجاری و یا مسکونی است تبدیل شود و 
بر  را  سپس شهرداری سهم الشرکه خود 
می دارد. شاید اثر این موضوع برای عموم 
چندان ملموس نباشد اما بودجه بسیاری 
از آزادسازی ها و پروژه های عمرانی، از محل 

همین مشارکت ها تامین شد. 

 نوسان: اشاره کردید به اینکه حدود 
قراردهای مشارکتی در  هشتاد درصد 
درحالی  این  است؛  ساخت وساز  حوزه 
است که در سایرحوزه ها نیز شهرداری ها 
نیاز به مشارکت بخش خصوصی دارند. در 

این مورد کمی توضیح می دهید؟
بله درست است! در حوزه پسماند، خدمات 
بخش  حمل ونقل  و  شهری  مدیریت  و 
به  می تواند  را  شایانی  کمک  خصوصی 
شهرداری ها بکند. اگرچه برخی از خدمات 
قرار  عمومی"  "کالای  تعریف  در  شهری 
می گیرند؛ به این معنا که چندان سودآور 
نیست. از این رو بخش خصوصی هم چندان 

تمایلی برای ورود به آن ندارد و جزیی از 
ضمن  باید  بنابراین  است.  دولت  وظایف 
شناسایی پروژه های سودآور، برای پروژه های 
بخش  تا  کرد  ایجاد  جذابیتی  نیز  دیگر 
خصوصی تمایل به سرمایه گذاری و مشارکت 
در آن داشته باشد. البته در سال گذشته 
پروژه هایی را در بخش فرهنگی، تفریحی و 
ورزشی دنبال کرده ایم که با وجود کوچک 
بودن، اما موفق بوده و در رفاه و آسایش 

شهروندان اثرگذار می باشد.

 نوسان: درخصوص پروژه های فرهنگی 
و ورزشی دیدگاه شهرداری چیست؟

و  عمرانی  ها،  پروژه  دست  این  از  بخشی 
ساخت وساز و دسته ای دیگر تکمیل و تجهیز 
اماکن است. مانند تبدیل یک سالن تئاتر که 
توسط بخش خصوصی تجهیز و تبدیل به 
یک سینما در منطقه ۱۵ اصفهان که محله 
کم برخورداری می باشد شد. بدون شک چنین 
پروژه هایی اثرگذاری خوبی دارند و موجب 
اعتماد مردم به نظام مدیریت شهری می شوند.

 نوسان: تفکری در جامعه ما وجود دارد 
که بخش دولتی پروژه های ضعیف را که 
خودش  برای  و  ندارد  چندانی  قابلیت 
نیز مقرون به صرفه نیست را به بخش 
می کند؛ چقدر سعی  واگذار  خصوصی 
کردید در شهرداری اصفهان این تفکر را 

اصلاح کنید؟
بله. متاسفانه این واقعیت تلخ وجود دارد 
رهبری  معظم  مقام  که  زمانی  که حتی 
می گوید دولت باید بخشی از وظایف خود 
را واگذار کند این اتفاق آنچنان که باید رخ 
دهد اتفاق نمی افتد. برای اینکه این معضل 
رفع شود باید یک تغییر نگرش اساسی در 

بخش عمومی ایجاد شود که با نگاه دولتی 
در این بخش، نه سازنده خوبی خواهیم بود 
و نه بهره بردار مناسبی! اما بخش خصوصی 
به دلیل اینکه دنبال سود است می تواند در 
این زمینه خوب عمل کند. این نکته را هم 
تاکید کنم به دنبال سود بودن چیز بدی 
نیست اما متاسفانه این موضوع هم در جامعه 
اشتباه بیان شده است. درحالی که همین 
دنبال سود بودن موجب ایجاد اشتغال، رفاه 
و آسایش می شود. در درجه دوم قوانین 
هم باید اصلاح شوند و بخش خصوصی 
باید بپذیرد که نماینده مردم است و یک 
مسئولیت اجتماعی درکنار جذب سود دارد؛ 
به بیان بهتر یک اعتماد دو طرفه باید ایجاد 

شود.

 نوسان: به بخش تغییر و اصلاح ساختارها 
اشاره کردید؛ طی دوسال گذشته در دور 
جدید مدیریت شهری تا چه میزان در این 

فرایند موفق عمل شده است؟
به جرات می توان گفت موفق عمل کردیم. 
من به شخصه بسیار تلاش کردم سازمان 
سرمایه گذاری و مشارکت عمومی به محل 
تبدیل  سرمایه گذاری  امور  تمام  رجوع 
گردد. کار دیگری هم که انجام دادیم با 
کمک بخش پژوهشی دانشگاه صنعتی بود 
که سرمایه گذار ها برای ورود به این حوزه از 
یک سری فیلترها عبور کنند. نمی شود که 
هرکسی با هر توان مالی و تجربه وارد این 
حوزه شود. شهروند از ما انتظار دارند اگر 
زمینی را که در اختیار بخش خصوصی برای 
ساخت قرار دادیم، ظرف یک مدت مشخصی 
از آن بهره برداری شود. بنابراین با بخش 
پژوهش های دانشگاه وارد مذاکره شدیم تا 
سرمایه گذارها رتبه بندی شوند. در این فرایند 
تنها توان مالی سرمایه گذاری برای ما معیار 
نبود؛ بلکه تجربه و توان انجام کار هم مهم 
بود. براساس اهمیت پروژه ها سرمایه گذارها 
را دسته بندی کردیم و تمام فرایند های 

انتخاب سرمایه گذار هم شفاف بود.

 نوسان: در بحث سرمایه گذار، به نظر 
خارجی  سرمایه گذار  جذب  می رسد 
نکته مهمی است. پیش تر هم در اصفهان 
مورد  این  در  آکواریوم  با  ارتباط  در 
موفق عمل کرده بودیم آیا بازهم چنین 

سرمایه گذارهایی را جذب کرده اید؟
درکل به اعتقاد من سرمایه گذار چه داخلی 
و چه خارجی به فضا و محیط کار نگاه 
این موضوع  می کند. سرمایه گذار داخلی 
را با تمام وجود لمس می کند. سرمایه گذار 
خارجی از طریق اخبار و گزارش هایی که در 
رسانه ها و عرصه بین المللی منتشر می شود، 
تصمیم می گیرد که سرمایه گذاری انجام 
دهد یا خیر!. اما متاسفانه وضعیت ما چندان 
خوب نیست. بنابراین سرمایه گذار خارجی 
در فضای موجود با توجه به تحریم ها با 
تردید وارد می شوند. ضمن اینکه آنقدر در 
کشور ما منابع وجود دارد که شاید نیازی به 

سرمایه گذار خارجی هم نباشد.

در گفت وگو با ریيس سازمان سرمایه گذاری و مشاركت های شهرداری اصفهان مطرح شد:

دولت زدایی از پروژه های شهری
باید با ایجاد جذابیت برای پروژه ها، تمایل ورود بخش خصوصی به سرمایه گذاری را  افزایش دهیم

جلب مشارکت های عمومی چه در حوزه سرمایه گذاری مادی و چه غیرمادی یکی از رویکردهای مهم در مدیریت 
شهری است که بیشتر شهرها و کلان شهرهای توسعه یافته در سراسر جهان به آن توجه ویژه ای دارند. در کشور 
ما این موضوع در دهه ۸۰ با احداث سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های شهرداری ها به نوعی وارد فاز اجرایی 
شد. کلان شهر اصفهان نیز به عنوان یکی از کلان شهرهای مهم ایران و حتی منطقه در این زمینه پیشرو بوده است. 
گفت وگوی هفته نامه نوسان با دکتر شهرام رئیسی، رییس سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های شهرداری اصفهان 
نگاهی دارد به جایگاه این سازمان در شهرداری های کشور و فرازونشیب هایی که در این سالها بر آن گذشته است؛

گفت و گو
 نوسان: شهردار اصفهان گفت: تفاهم نامه ای در شورای وزارت کشور با یونیسف گروه شهری

امضا شد که براساس آن باید از سوی یونیسف اعتبار ویژه شهر دوستدار کودك به 
اصفهان تخصیص می یافت که این تعهد تاکنون اجرایی نشده است.

به گزارش اداره ارتباطات رسانه ای شهرداری اصفهان، قدرت اله نوروزی در دیدار 
رئیس اداره سازمان ها و مجامع بین المللی مرکز اطلاع رسانی و امور بین الملل 
وزارت کشور با اشاره به اینکه اهتمام شهرداری برای پیوستن اصفهان به شبکه 
شهرهای دوستدار کودك در قالب برنامه برای همه بخش ها تعریف شده است، 
اظهار کرد: در همین راستا همه شهرداران مناطق ۱۵ گانه شهرداری اصفهان، 

مکلف به تدوین یک برنامه مرتبط با شهر دوستدار کودك در مناطق خود شده اند.
شهردار اصفهان به احداث مجموعه ای مرتبط با تفریح و آموزش کودکان در پارك 
قلمستان شهر اصفهان به عنوان بزرگ ترین خانه کودك اصفهان اشاره کرد و 
افزود: در کنار خانه هنرمندان هم مکان ویژه کودکان در نظر گرفته شده است. 
همچنین اقداماتی مانند راه اندازی اتاق کودك و مادر در پایانه های صفه و کاوه 
در اصفهان انجام شده است. وی با اشاره به عدم اختصاص اعتبار مرتبط با شهر 
دوستدار کودك به اصفهان از سوی یونیسف تصریح کرد: تفاهم نامه ای در شورای 
وزارت کشور با یونیسف امضا شد که براساس آن باید از سوی یونیسف اعتبار ویژه 
شهر دوستدار کودك به اصفهان تخصیص می یافت که این تعهد تاکنون اجرایی 

نشده است.
نوروزی با تاکید بر اینکه شهرداری اصفهان به همه تعهدات خود در راستای 
شهر دوستدار کودك عمل کرده است، گفت: در یک قدمی تبدیل شدن به شهر 
دوستدار کودك قرار داریم و بنابراین می خواهیم این یک قدم محکم برداشته 
شود. وی افزود: اصفهان در زمینه شهرهای دوستدار کودك توانایی الگو شدن در 
کشور را دارد و وزارت کشور باید به روند الحاق اصفهان به شبکه شهرهای دوستدار 

کودك کمک کند
شهردار اصفهان ادامه داد: همه نهادهای مرتبط با حوزه کودك به ویژه حوزه 

تربیتی باید در تحقق این امر مشارکت داشته باشند. 
نوروزی اظهار کرد: شهرداری اصفهان آمادگی استفاده از همه پتانسیل های شهر 
برای تحقق شهر دوستدار کودك را دارد که یکی از راهکارهای نیل به این مهم، 
حضور نمایندگان دستگاه هایی همچون بهزیستی، آموزش و پرورش و هلال 
احمر در نشست های همفکری برای تدوین سیاست گذاری در این خصوص است.

اصفهان کاندیدای شهر دوستدار 
کودک از سوی یونیسف

فاطمه جوانی، رئیس اداره سازمان ها و مجامع بین المللی مرکز اطلاع رسانی و 
امور بین المللی وزارت کشور نیز در این دیدار با اشاره به اینکه یونسیف در صدد 
معرفی اصفهان به عنوان کاندیدای شهر دوستدار کودك است، اظهار کرد: اقدامات 
شهرداری برای تحقق شهر دوستدار کودك در اصفهان قابل توجه است و شهر در 

این زمینه توانسته پیشتاز باشد.
جوانی افزود: یونیسف با شهرداری اصفهان به این توافق رسید که یک برنامه یک 
و نیم ساله برای تحقق شهر دوستدار کودك داشته باشد و در این زمینه باید از 
مجموع ظرفیت استانداری و مدیریت شهری به نفع اهداف مورد نظر استفاده 
کنیم. وی بیان کرد: شهر اصفهان با توجه به سوابق اجرایی و اقدامات خوب انجام 
شده می تواند زودتر از سایر شهرها این برند جهانی را دریافت کند و به شبکه جهانی 
شهر دوستدار کودك بپیوندد که در همین راستا شهرداری اصفهان نقشه راه خود 

را برای تحقق شهر دوستدار کودك ارائه خواهد کرد. 
جوانی با بیان اینکه برنامه عملیاتی قرار است طی یک سال و نیم اجرا شود چراکه 
برنامه راهبردی شهر اصفهان تا سال ۱۴00 است، تصریح کرد: برنامه شهر دوستدار 
کودك همزمان تا سال ۱۴0۵ با کمک شهرداری پیگیری می شود. رئیس 
اداره سازمان ها و مجامع بین المللی وزارت کشور تصریح کرد: بعد از دریافت 
کاندیداتوری، فعالیت های شهر طی هر مرحله در حوزه شهر دوستدار کودك در 
کمیته راهبری ملی مرتب مورد ارزیابی و پایش قرار می گیرد و اگر این فرآیند به 
درستی طی شد، اصفهان به شبکه شهرهای دوستدار کودك ملحق خواهد شد. 
وی افزود: پیشنهاد ما این است که اصفهان در کنار شورای راهبری، اتاق فکری 
با حضور متخصصان کودکان در همه حوزه های مرتبط نیز تشکیل دهد تا به این 
شورا کمک کند چراکه اگر شورای راهبری گسترده باشد، تصمیم گیری در آن 
سخت خواهد بود. جوانی ادامه داد: بسیاری از برنامه هایی که در شهر برگزار می 
شود امکان اعمال قدرت در آنها از سوی شهرداری فراهم نیست که باید در این 
شرایط از قدرت استانداری استفاده شود زیرا براساس سندی که ما با یونیسف امضا 
کردیم یکی از شرکاری اصلی اجرایی ما دفتر امور زنان و خانواده وزارت کشور است. 
وی افزود: از این پتانسیل می توان در کارگروه های خانواده استانداری برای تسهیل 

روند اجرای فعالیت ها، استفاده کرد.
رئیس اداره سازمان ها و مجامع بین المللی وزارت کشور با اشاره به اینکه مشارکت 
کودکان در تمام این مراحل حائز اهمیت بسیار است، تصریح کرد: یکی از مکانیزم 
های تحقق این هدف، شورای شهر کودکان است که در سال گذشته در مورد آن به 
توافق رسیدیم. وی افزود: امیدواریم با همکاری همه نهادها تا یک ماه دیگر برنامه 

عملیاتی شهر دوستدار کودك اصفهان تهیه و برای وزارت کشور ارسال شود.

به اصفهان کمک می کنیم
همچنین در این دیدار، امیر راهداری به عنوان نماینده یونیسف تصریح کرد: شهر 
اصفهان در یک قدمی دریافت لگوی کاندیداتوری شهر دوستدارکودك است 
و به شهر اصفهان به عنوان پایلوت شهر دوستدار کودك کمک می کنیم تا به 

کاندیداتوری شهرهای دوستدار کودك برسد.
نماینده یونیسف تأکید کرد: هرچند همه شهرها باید به سمت تحقق شهر دوستدار 
کودك حرکت کنند اما اصفهان می تواند محور شهرهای دوستدار کودك در 

کشورمان قرار گیرد.

اصفهان در مسير
شهر دوستدار كودک

citizen

 نوسان:  هیچ شــاخه درختی بیهوده قطع 
نمی شود؛ چه برسد به درختان خیابان عباس 

آباد!
مدیرعامل ســازمان پارك ها و فضای ســبز 
شــهرداری اصفهان با اشــاره به شایعه قطع 
تعدادی درخت در خیابان  عباس آباد اصفهان، 
گفت: حفظ جان و اموال شهروندان در اولویت 
است، هیچ شاخه ســالم درختی بدون دلیل 
قطع  نمی شود و این حساســیت به ویژه در 

خصوص درختان خیابان عباس آباد که بخشی 
از بافت قدیمی شهر اصفهان، نزدیک به محور 
گردشــگری چهارباغ و دارای درختان چنار با 

میانگین سنی 90 ساله است، بیشتر است. 
فروغ مرتضایی نژاد، افزود: متاسفانه ساخت و 
سازهای خیابان عباس آباد در دوره زمانی ۵0 
تا ۶0 سال گذشــته و آسیب رسیدن به ریشه 
تعدادی از درختان از یک طــرف و تغییرات 
اقلیمــی از طرف دیگــر باعث شــده تعداد 

محدودی از درختان چنــار در این خیابان یا 
سایر نقاط شهر آسیب جدی ببیند و به تدریج 
گیاه، دچار ضعف و بالطبع بیماری و آفت شود.  
وی تاکید کرد: حذف درختــان فقط با تایید 
کمیته رفع خطر و با نظر کارشناسان باغبانی 
و گیاه پزشــکی انجام می شــود. برای حفظ 
جان شهروندان گاهی ناچار به حذف درختی 
هســتیم. البته تیمارهای تخصصــی برای 

درختان انجام می شود.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان:

 جان شهروندان در اولویت است
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استاد اقتصاد دانشگاه تهران گفت: حذف ارز ۴۲00 تومانی عامل تشنج در بازار ارز است. 
اشتباه اول نرخ ارز ۴۲00 تومانی بود.

آلبرت بغزیان افزود: در آن زمان نرخ ارز افزایش پیدا کرد و دیدیم ارزی که برای کالاهای 
اساسی تخصیص داده می شود به بخش مورد نظر اصابت نمی کند. اشتباه بعدی حذف 
این سیاست است. من معتقدم حذف این ارز به جز اینکه بازار ارز را متشنج کند و بی ثباتی 

بیشتری را ایجاد خواهد کرد.

دکتر داود سوری گفت: ما نمی خواهیم بپذیریم که ارزش پول ما کاهش پیدا کرده است.
وی افزود: زمانی که ارزش پول ملی ما به نســبت دلار کــه در واقع رابطه بین کالای 
داخلی و خارجی را تعریف می کند یک چهارم شــده است باید پذیرفت قیمت سایر 
کالاها نیز به همین نســبت افزایش پیدا می کند. اما ما نمی خواهیم مسئله را قبول 
کنیم به جای اینکه بگوییم قیمت خودرو افزایش پیــدا کرده، باید بگوییم که ارزش 

پول ما کاهش پیدا کرده است.

استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
اصفهان با تقدیر از رسانه ها در راستای اطلاع 
رسانی و فرهنگ سازی مدیریت مصرف آب به 
شرایط دشوار ناشی از خشکسالی های پیاپی 
در سالهای اخیر و فشارهایی که بر مجموعه 
آب و فاضلاب شهری و روستایی تحمیل شده 
اشاره کرد و گفت: مجموعه آبفا تمام تلاش خود 
را معطوف به مدیریت کمبود آب کرد. هاشم 
امینی با اعلام اینکه از ۱ تا 7 تیرماه، هفته صرفه 
جویی و مدیریت مصرف آب نامگذاری شده 
است، از برنامه ریزی برای راه اندازی پویش 
سازگاری با کم آبی صحبت کرد و افزود: در 
فرهنگ سازی مدیریت مصرف آب و همکاری 
مردم نتایج خوبی حاصل شده است. چنانچه 
در سال 97 در بخش خانگی ۶/8درصد کاهش 

و در بخش غیرخانگی نیز 7/۱درصد کاهش 
مصرف نسبت به سال قبل داشتیم. همچنین، 
در هر دو بخش کاهش ۶/9درصدی را شاهدیم. 
وی اظهار کرد: امسال باوجود بارش ها و شرایط 
بهتر، حدود 800 میلیون متر مکعب آبگیری 
در پشت سد داشته ایم و علت افت فشار در 
سامانه ۵۶ شهر و ۳00 روستا بدلیل عدم اتمام 
سامانه آبرسانی اصفهان بزرگ است. وی با 
اشاره به آنکه مجری این سامانه، آب منطقه ای 
است و این سامانه باید در سال 8۶ به اتمام می 
رسید و تحویل آبفا می شد، تصریح کرد: بدلایل 
اداری و عدم صدور مجوزها، هنوز این سامانه 
باتمام نرسیده و فعلا درحال احداث تصفیه 
خانه و خطوط لوله است. امینی بیان کرد: 
این در حالی است که نگاه پدافند غیرعامل 
این  که  دارد  براین  دلالت  دوم،  سامانه  به 
سامانه می تواند مشکل کمبود آب جمعیت ۴ 
میلیونی در ۱۴ شهرستان استان را حل کند. 
زیرا این سامانه که مستلزم ۳ هزار میلیارد ریال 
اعتبار است، شامل یک تصفیه خانه و ۲ خط 
انتقال است. امینی یادآور شد: کم یا زیادی 
بارش ها در استان اصفهان، از وظایف مدیریت 
در سازگاری با کم آبی نمی کاهد و همواره تمام 
تلاش خود را برای گسترش فرهنگ بهینه 

مصرف آب می کنیم.
هاشم امینی از رتبه برتر شرکت آبفا استان 
اصفهان در بخش شرب در سازگاری با کم آبی 
خبر داد و افزود: در نتیجه انجام اقداماتی در سه 
بخش فنی، فرهنگی و کانونی، علاوه بر کاهش 
۶/9 درصدی مصرف و کاهش ۱۶/۱درصد 

هدررفت، توانستیم ۲۳ میلیون متر مکعب 
آب در سال 97 نسبت به 9۶ ذخیره سازیم. وی 
مواردی ازجمله هوشمندسازی، زون سازی و 
بررسی میلیمتری توزیع با استفاده از سامانه 
تله متری و نصب ایستگاه انلاین و مدیریت 
فشار در ۴۵0 نقطه را در راستای مدیریت 
مصرف برشمرد و افزود: آب بدون درآمد یا پرت 
در شبکه های شهری را به حداقل رسانده ایم و 
استان اصفهان در سطح کشور کمترین میزان 
آب بدون درآمد را دارد. همچنین، درسال 97 
با نشت یابی های متعدد و 87 کیلومتر اصلاح 
شبکه در سطح استان،  ۶هزارو۶۳7 انشعاب 
اصلاح و بازسازی شده است. وی گفت: عملیات 
پیمایش نشت یابی شبکه و انشعابات در ۲۴۶ 
شبکه و ۱۳هزارو۳۳7 انشعاب انجام شده که 
۱۳7 مورد نشت شناسایی و برطرف شد و 700 

لیتر آب در ثانیه به چرخه توزیع بازگشت. 

بازچرخانی آب خاکستری
 در مجتمع های مسکونی

مدیرعامل شرکت آبفا در بحث بازچرخانی آب 
خاکستری از انعقاد تفاهم نامه ای با سازمان 
نظام مهندسی ساختمان برای بازچرخانی 
آب در مجتمع های مسکونی خبر داد و افزود: 
آب خاکستری باید بعنوان یک مطالبه جدی 
از شهرداری و نظام مهندسی مورد توجه قرار 
گیرد و این نگرش ایجاد گردد که آب شرب در 
فلاش تانک مصرف نشود. هاشم امینی بیان 
کرد: طبق قرارداد با فولاد مبارکه و ذوب آهن 
در ازای اجرای شبکه فاضلاب برای واگذاری 
حق استفاده از فاضلاب 9 شهر منطقه، اکنون 
فولاد مبارکه و ذوب آهن از پساب تصفیه شده 
فاضلاب شهرهای لنجان، مبارکه، فولادشهر، 
باعث  که  کنند  می  استفاده  و...  ایمانشهر 
برداشت کمتر آب زاینده رود و کنترل عوامل 
زیست محیطی دیگر می شود. وی تاکید کرد: 
تا ۱۴۲0، باید ۲00 میلیون متر مکعب از نیاز 
صنعت از پساب تصفیه شده فاضلاب تامین 
گردد و علاوه بر فولاد مبارکه، پتروشیمی، 
پالایشگاه و نیروگاه به این امر ورود پیدا کرده 
اند که با توجه استاندارهای مورد نیاز لازم است 
صنایع تصفیه خانه های تکمیلی داشته باشند. 
وی راه اندازی سامانه استانی "۱۲۲"در بخش 
اقدامات فنی را، عامل سرعت عمل شرکت آبفا 
در تعمیرات و حوادث عنوان کرد و راه اندازی 
سامانه سازگاری با کم آبی، برنامه های رسانه 
ای، توزیع بروشورها و همکاری آب منطقه 
ای را در زمره دیگر اقدامات فرهنگی برشمرد 
که منجربه تغییرات خوبی در رویه مصرف 
شده است. امینی با اشاره به پایش مشترکان 
پرمصرف و مدیریت در این زمینه خاطرنشان 

کرد: در سال 87، ۶۶درصد مشترکان خانگی 
ماهانه بین 0 تا ۲0مترمکعب مصرف می 
کردند که در سال 97، این مقدار شامل 90 

درصد مشترکان می شود. 

احداث پیشرفته ترین تصفیه خانه 
در چادگان

هاشم امینی در تشریح پروژه های شرکت آب 
و فاضلاب استان اصفهان به پروژه آبرسانی 
باغ بهادران اشاره کرد که تا دو ماه آینده به 
بهره برداری می رسد و بخشی از روستاهای 
باغ بهادران از آب شرب شهری برخوردار می 
شوند. همینطور، پروژه های آبرسانی به گلشهر، 
شهرستان دهاقان و روستاهای اطراف تا پاییز به 
بهره برداری خواهند رسید. ضمن آنکه پروژه 
آبرسانی تودشک نیز ابتدای سال جاری به بهره 
برداری رسید. به گفته امینی، ۳ تصفیه خانه 
درحال احداث است که شامل تصفیه خانه 
های چادگان بعنوان یکی از پیشرفته ترین 
تصفیه خانه ها با ۵0درصد پیشرفت فیزیکی، 
شهر اژیه با ۱0درصد پیشرفت فیزیکی و بهره 
برداری از تصفیه خانه خوانسار است. وی از 
۲9۵ کیلومتر لوله گذاری آب، ۳۳۱ کیلومتر 
فاضلاب و علاوه بر ۱۲هزارمترمکعب مخزن 
احداث شده، 7 هزار متر مکعب مخزن درحال 
احداث خبر داد و اضافه کرد: ۱8 هزارو۲۴0 
فقره انشعاب آب و ۲۱هزارو۶00 فقره انشعاب 
فاضلاب واگذار شده است. امینی در تشریح 
اقدامات آب و فاضلاب شهری و روستایی 
با اشاره به ۱۲8۶ روستا در استان اصفهان، 
اعلام کرد: 9۵۳ روستا از آب شرب بهداشتی 
و سالم برخوردار شده اند و تامین آب پایدار و 
سالم از اقدامات جدی و سیاست وزارت نیرو در 
مجتمع های روستایی است که از ۴۱ مجتمع 
روستایی در سطح استان، ۱۴ مجتمع از آب 
شرب سالم بهره مند شده اند. وی گفت: ۲7 
مجتمع در ۲۵7 روستا با اعتبار ۱۳0میلیارد 
تومان از اعتبارات صندوق توسعه ملی بدستور 
مقام معظم رهبری درحال احداث است که 
است.  داشته  فیزیکی  پیشرفت  ۴7درصد 
اعتبارات  از  تومان  میلیارد   8۵ همچنین، 
استانی هزینه شده و ۵00 میلیارد تومان دیگر 
موردنیاز است. نکته دیگری که هاشم امینی در 
قالب طرح های آبرسانی روستایی بیان کرد: 
آبرسانی سیار به ۱79 روستای تحت پوشش 
بوده که در نتیجه پروژه های آبرسانی در سال 

97 به ۱۲۵ روستا کاهش یافته است.
 

بازسازی شبکه فاضلاب ادامه دارد
شهر  فاضلاب  بازسازی  مهم  پروژه  از  وی 
اصفهان صحبت کرد که با استفاده از ظرفیت 

فاینانس چین با اعتبار 7۳۶ میلیارد تومان در 
حال انجام است و نگرانی نسبت به فرسودگی 
شبکه فاضلاب را برطرف می سازد. همچنین، 
با  آب  اصلاح شبکه های  قالب  در  بخشی 
استفاده از ظرفیت تبصره ۳ است. وی بازسازی 
شبکه فاضلاب را فرآیندی ادامه دار نامید و 
گفت: بزودی مناقصه بین المللی ۵0 میلیون 
یورو را برای بازسازی این شبکه برگزار می 
کنیم. وی در پاسخ به خبرنگار نوسان برای 
کاهش  مشکلات ترافیکی و استفاده از روش 
های حفاری بدون ترانشه، بیان کرد: از حفاری 
بدون ترانشه در برخی نقاط  شهر که سایر 
انشعابات شهری کمتر است، می توان استفاده 
کرد. ما مجبوریم تلفیقی از روشهای سنتی و 
مدرن را براساس شرایط اجرا کنیم. همچنین، 
حدود ۵ کیلومتر از بازسازی شبکه با روش 
خیابان  در  جکینگ  پایپ  روش   ،CIPP
برسینگ در خیابان  پایپ  و روش  چمران 

پرستار استفاده شده است.

حذف ۸ میلیون قبض کاغذی
 در استان اصفهان

امینی از اقداماتی در راستای تحقق دولت 
الکترونیک خبر داد که شامل تکریم ارباب 
رجوع، حذف کاغذ و قبوض کاغذی و ابعاد 
زیست محیطی است. به گفته وی سالانه  
8 میلیون برگه قبض در کل استان توزیع می 
گردد که با حذف قبض، علاوه بر کمک به منابع 
طبیعی کشور، کاهش مراجعات ماموران و عدم 

نیاز به حضور کنتورنویس تحقق می یابد. 

خط قرمز وزارت نیرو در کیفیت آبهای 
زیرزمینی و جیره بندی آب 

با  مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان 
اشاره به گلایه مردم در تامین آب شرب از 
چاه و یا حفر چاه، اظهار کرد: مجبوریم بخشی 
از نیاز مردم به آب را از چاه ها تامین کنیم که 
رقم کمی است، به این صورت که الان حدود 
یک هزار لیتر بر ثانیه آب از چاه ها تامین می 
کنیم که در قیاس با ۱۱ هزار لیتر، مقدار 
ناچیزی است. وی تاکید کرد: آبی که استفاده 
می کنیم حتما باید کیفیت لازم را داشته 
باشد و مورد تایید مراکز بهداشت استان باشد، 
درغیراینصورت حق استفاده از این آب را نداریم 
و خط قرمز ما در استفاده از آب های زیرزمینی 
کیفیت است. وی افزود:جیره بندی آب در 
سطح استان نداریم و با مدیریت مصرف و 
توزیع، تابستان را با خیال راحت سپری خواهیم 
کرد. وی با اشاره به اینکه برای تامین آب شرب 
مردم در تابستان، اختلاط آب چاه های فلمن و 
تصفیه خانه صورت می گیرد، گفت: زمانی چاه 
های فلمن  ۳ هزار لیتر در ثانیه آب داشت ولی 
متاسفانه خشکسالی در ۱0 سال اخیر منجربه  
۳00 لیتر  آب در ثانیه شده است. همچنین، 
چاه های سطح شهر بیشتر در شمال شرق و 
غرب شهر اصفهان است و در جنوب اصفهان به 
جهت بافت زمین شناسی چاهی نداریم، البته 
سال گذشته برنامه ریزی برای اتصال چاه ها به 
خطوط انتقال داشتیم که طعم آب در برخی 
خطوط مشهود نباشد و این اقدام فعلا درحال 

انجام است.

بسته های تشویقی
 برای رعایت الگوی مصرف

معاون خدمات مشترکان و درآمد شرکت آب و 
فاضلاب استان اصفهان با بیان اینکه حدود 7۴ 
درصد از مصارف آب استان در بخش مسکونی 
است، اظهارداشت: میانگین الگوی مصرف آب 
شرب در سال گذشته ۲0 متر مکعب در ماه 
به ازای هر واحد بود که 90 درصد مشترکان 
در این الگو قرار گرفتند. رضا رضائی با اعلام 
آنکه در سال 9۶ به صورت میانگین این الگو 
۱0/۲درصد متر مکعب در ماه به ازای هر 
واحد بود، افزود: در نتیجه اقدامات فرهنگی و 

اموزشی، این میزان در سال 97 به 9/۶ درصد 
امسال  کرد:  تصریح  وی  رسید.  مترمکعب 
وزارت نیرو  الگوی مصرف ۱۴ مترمکعبی را 
به ازای هر واحد برای اصفهان درنظر گرفته و 
مردم با رعایت این الگو از بسته های تشویقی 
برخوردار می گردند. اما مشترکان پرمصرف 
نسبت به آنچه اضافه مصرف دارند، مشمول 
جریمه های سنگین می شوند. وی مصرف 
مشترکان  برای  را  بالا  به  مترمکعب   ۴0
پرمصرف تعریف کرد و گفت: سال گذشته 
تنها ۵ درصد مردم در این رده قرار گرفتند و 
این درحالی است که امسال نیز شناسایی 
مشترکان پرمصرف و آموزش آنها ادامه دارد. 
در  خوبی  اقدامات  ریزی  برنامه  از  رضایی 
سال 98 خبر داد که ازجمله حذف قبوض 
کاغذی، راه اندازی درگاه ussd  با شماره # 
۱۵۱۵۲۲* ۶۶۵۵* است که از طریق آن همه 
خدمات شرکت برای مردم قابل استفاده است. 
همچنین همراه آبفا تا دو هفته دیگر راه اندازی 
می شود که مردم می توانند همه ۲۲ خدمت را 
از طریق این سامانه دریافت کنند. وی گفت: در 
سراسر کشور خدمات شرکت های آبفا ۲۲ گانه 
است اما در اصفهان با امکان درخواست دستگاه 
های کاهنده مصرف آب، ۲۳گانه است و هزینه 
آن به صورت ۱۲ ماهه روی قبوض دریافت می 

شود. 

اصفهان دارای کمترین سرانه مصرف 
خانگی

ناصر اکبری، معاون بهره برداری شرکت آب 
و فاضلاب استان اصفهان با تاکید براینکه تا 
دمای هوای ۳۳ درجه شرایط تامین آب را 
به صورت عادی داریم، گفت: در 9 ماه سال 
تقریبا مشکلی برای آبرسانی نداریم و تامین 
آب به شکل عادی انجام می شود. وی با اشاره 
به بیان داشت: در بازه ۲ تا ۳ ماهه فصول گرم 
سال افزود: با هر افزایش درجه دما بالاتر از ۳۳ 
درجه،  ۵ درصد نیاز آبی افزایش می یابد و 
کمبودی که در سامانه داریم حدود ۲ و نیم تا 
۳ مترمکعب بر ثانیه است و این کمبود آب در 
ایام پیک مصرف آب در تابستان بصورت افت 
فشار و قطع آب به مردم تحمیل می شود که 
می توان با مدیریت مصرف آن را کاهش داد. 
اکبری تصریح کرد: اگر سامانه دوم در مدار 
قرار گیرد، این مشکل برطرف می شود. وی 
در ادامه یادآور شد: استانداری همه نهادها را 
مکلف به کاهش مصرف آب و برق بویژه در ایام 
پیک مصرف نموده که درغیراینصورت، آب و 
برق آنها قطع می گردد. وی که جیره بندی را 
خط قرمز وزارت نیرو و شرکت آبفا در استان 
اصفهان اعلام نمود، کمترین سرانه مصرف 
خانگی در استان را با ۱۴9 لیتر به ازای هر نفر 
در شبانه روز در مقایسه با ۱۵7 لیتر در کشور 
را نشان دهنده همراهی مردم اصفهان در 

مدیریت مصرف دانست.

آبرسانی به ۱4 مجتمع روستایی
در این نشست، معاون توسعه آب و فاضلاب 
روستایی شرکت آبفا با اشاره به ۲70 کیلومتر 
اصلاح شبکه های آب و فاضلاب روستایی، 
با تخصیص ۶۳  تاکنون  از سال 9۴  گفت: 
میلیارد تومان اعتبار از صندوق توسعه ملی، 
سرعت  تکمیل و بهره برداری از تاسیسات 
در  و  داشته  چشمگیری  افزایش  روستایی 
نتیجه بهره برداری از ۱۴ مجتمع آبرسانی، ۱۵۲ 
هزار نفر جمعیت روستایی از منابع پایدار آب 
بهره مند شدند.  وی افزود: علاوه بر احداث 80 
کیلومتر خط انتقال در مجتمع های آبرسانی، ۵ 

هزار مترمربع حجم مخازن افزایش یافته است.

قیمتها بالا نرفته؛ ارزش پول ما کم شده!حذف ارز 4200 تومانی تشنج را بیشتر می کند
گزارش

در نشســت رســانه ای مدیرعامــل و معاونــان شــرکت آب و فاضــلاب اســتان اصفهان بمناســبت هفته 
گزارش

گروه   شهری
ــا کــم آبــی در  ــا شــعار "هفتــه ســازگاری ب صرفــه جویــی در مصــرف آب از ۱ تــا 7 تیرمــاه کــه ب
اقلیمــی خشــک و نیمــه خشــک" نامگــذاری شــده، بــر تبدیــل ایــن شــعار بــه یــک پویــش مردمــی در راســتای 

مدیریت مصرف و گسترش فرهنگ درست مصرف کردن آب بعنوان کالایی حیاتی و با ارزش تاکید شد.

مدیرعامل شركت آب و فاضلاب استان اصفهان در هفته صرفه جویی در آب:

پویش سازگاری با کم آبی راه اندازی می کنیم
آب خاکستری باید به عنوان یک مطالبه جدی مورد توجه قرار گیرد

think

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان تاکید کرد:

ضرورت اجرای هر چه سریع تر سامانه دوم آبرسانی اصفهان بزرگ

اصفهان  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل  نوسان:    
گفت: سامانه دوم آبرسانی اصفهان بزرگ یک مطالبه خاص 
نیاز  است و برای تکمیل آن سه هزار میلیارد تومان اعتبار 
ظرفیت  کند،  سرریز  هم  رود  زاینده  سد  اگر  حتی  و  است 
سامانه اول آبرسانی اصفهان جوابگوی تامین آب شرب مردم 

نیست.

مهندس هاشم امینی با بیان اینکه واژه سازگاری با کم آبی به خصوص 
در اقلیم های خشک و نیمه خشک در وزارت نیرو مورد توجه قرار 
گرفته است، اظهار کرد: خوشبختانه ما در اصفهان با همکاری رسانه 

ها برای تحقق این امر فرهنگ سازی خوبی انجام داده ایم. 
اینکه در سال 97 در بخش خانگی ۶.8 درصد نسبت  بیان  با  وی 
به سال 9۶ مدیریت مصرف داشتیم، افزود: دربخش غیرخانگی 7.۱ 
درصد کاهش مصرف داشتیم و در مجموع در حوزه شرب در بخش 
خانگی و غیرخانگی ۶.9 درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش 

مصرف داشته ایم.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان با اشاره به شرایط 
سخت آبی در تابستان سال گذشته، گفت: خوشبختانه به دنبال بارش 
مطابق  و  است  خوب  رود  زاینده  سد  ذخیره  وضعیت  امسال،  های 
آخرین آمار سد زاینده رود بیش از 800 میلیون مترمکعب آبگیری 
شده این درحالیست که  هنوز در برخی از نقاط  شهر افت فشار آب 

داریم.
 

رفع افت فشار آب 
با اتمام سامانه دوم آبرسانی 

وی به دلیل افت فشار و بعضا قطعی آب در برخی طبقات اشاره کرد 
و افزود: این موضوع به دلیل عدم اتمام  پروژه سامانه دوم آبرسانی 
در سال  باید  این سامانه  اجرای  که  در حالی  است،  بزرگ  اصفهان 
8۶ تکمیل و تحویل شرکت آب و فاضلاب اصفهان می شد، اما به 
دلایل اداری و صدور برخی مجوزها ،این پروژه مهم هنوز به اتمام 
نرسیده. همچنین باید توجه داشت که این طرح به عنوان طرح پدافند 
غیرعامل ، موجب حل مشکل تامین آب شرب  جمعیت بیش از ۴ 

میلیونی استان اصفهان می شود.
شرکت  گفت:  طرح،  این  اجرای  روند  خصوص  در  امینی  مهندس 
آب منطقه ای اصفهان اکنون در حال احداث تصفیه خانه و خطوط 
آبرسانی این طرح است، تاکید مدیریت استان هم  بر اتمام هر چه 
سریع تر سامانه دوم آبرسانی اصفهان است تا در ایام پیک تابستان 

بتوانیم از ظرفیت این سامانه استفاده کنیم.
وی با تاکید بر اینکه افق سامانه اول آبرسانی اصفهان بزرگ در سال 
8۶ تمام شد و بعد از آن بایدسامانه دیگری وارد مدار می شد، افزود: 
از سال 8۶ تاکنون توانستیم  با اعمال مدیریت مصرف آب را عادلانه 
میان مشترکین توزیع کنیم بطوریکه سرانه مصرف آب در اصفهان 
از ۱89 لیتر در شبانه روز  در سال 8۶  به ۱۴9 لیتر  در سال 97 

کاهش یافته است.

تجهیز تمام نقاط شهر
به ایستگاه آنلاین مدیریت فشار 

وی با اشاره به اقدامات فنی پیرامون توزیع عادلانه آب ، گفت: در این 
راستا شهر اصفهان برای عبور از شرایط سخت به ۲۳ بخش تقسیم 
شد، همچنین ۵۶ شهر و ۳00 روستا  که تحت پوشش طرح آبرسانی 
اصفهان بزرگ هستند مجهز به سامانه هوشمند تله متری شدند که 
این امر موجب توزیع میلیمتری آب شد ونیز تمام نقاط شهر مجهز به 

ایستگاه آنلاین مدیریت فشار شد.
وی افزود: در حال حاضر حدود ۱۱ هزار لیتر بر ثانیه آب مورد نیاز 
مردم  از طریق تصفیه خانه آب باباشیخعلی تامین می شود  و مابقی 
نیاز آبی در بخش شرب از طریق چاهای متفرقه باید کیفیت لازم را 
داشته و مورد تایید مرکز بهداشت استان باشد تامین می شود این 
 ، از آب های زیرزمینی  استفاده  ما در  در حالیست که  خط قرمز 

کیفیت است.

اصلا جیره بندی 
آب نداریم 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان تصریح کرد: با وجود 
کمبود آب ، اصلا  امکان جیره بندی آب در استان اصفهان وجود 
ندارد و با مدیریت مصرف و توزیع تابستان را با خیال راحت پشت 
سر می گذاریم. مهندس امینی در خصوص آبدهی  چاه های فلمن، 
گفت: در سالهایی که بارش نرمال بوده است آبدهی چاه های فلمن 
به بیش از ۳ هزار لیتر بر ثانیه رسیده بود  که متاسفانه طی یک دهه 
گذشته به دلیل وقوع  خشکسالی ،اکنون آبدهی  این چاه ها حدود  

۳00 لیتر بر ثانیه است.
وی در ادامه در خصوص کاهش  میزان پرت آب و یا آب بدون درآمد 
در شبکه های شهری، اظهار کرد: طی چند سال گذشته با اقدامات 
فنی  شرکت آبفا اصفهان، میزان آب بدون به ۱۶.۱ درصد رسیده که 

پایین ترین رقم در کشور است.

جيره بندی آب نداریم

در سال ۸7، 66درصد مشترکان خانگی ماهانه بین 
۰ تا ۲۰مترمکعب مصرف می کردند که در سال ۹7، 

این مقدار شامل ۹۰ درصد مشترکان می شود

آبی که استفاده می کنیم حتما باید کیفیت لازم 
را داشــته باشــد و مورد تایید مراکز بهداشت 
استان باشــد، درغیراینصورت حق استفاده از 

این آب را نداریم
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علی یارمحمدیان گفت: نخستین حلقه توسعه حضور در نمایشگاه هاست، درست است 
که شرکت نمایشگاه ها همچون ساختار اقتصادي داراي عیب است، اما کوتاه نمي آییم.
مدیرعامل شرکت نمایشگاه هاي بین االمللي استان اصفهان اضافه کرد: تعداد آمار مخاطب 
ما در نمایشگاه ها با وحود بحران ها نسبت به سال گذشته افزایش داشته و امیدوارم با 
تکمیل پروژه نمایشگاهي بتوانیم کاستي ها را جبران کنیم، بنده اعتقاد دارم در زمینه 

فرش، سنگ و طلا و جواهرات و...مي توانیم نمایشگاه هاي سطح بالا برگزار کنیم.

وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: اراده و برنامه جدی برای مقابله با حساب های بانکی 
اجاره ای داریم، این حساب ها شناسایی و با آنها برخورد می شود. فرهاد دژپسند درباره 
برنامه های در دست اجرا برای مقابله با حساب های بانکی اجاره ای که با هدف پولشویی و 
فرار مالیاتی انجام می شود، اظهار داشت: در حال شناسایی و مقابله با حساب های بانکی 
اجاره ای هستیم. وی با بیان اینکه آماری از این حساب های اجاره ای نداریم، تاکید کرد: باید 

با این نوع حساب ها برخورد شود.

   نوســان: وقتی به روز صنعت 
یعنی ۱۰ تیرماه نزدیک می شویم، 
مسئولان وزارت صنعت، معدن و 
تجارت تسهیل و رونق تولید را با 
جدیت بیشتری دنبال می کنند و 
این روزها  می خواهند حداقل در 
کام تولیدکنندگان شیرین شود. 
سال های طولانی اســت که کام 
تولیدکنندگان تلخ شــده است و 

نمی توانند لذت تولید را ببرند.
در روز صنعت وعده هــای متعددی به 
صنعتگران داده می شود که مهم ترین 
آن کاهش نرخ سود تسهیلات بود. این 
گفته که بیش از ۱۱ سال تکرار شده به 
یکی از مطالبه های صنعتگران تبدیل 
شده است. سایر وعده ها نیز تنها پشت 
تریبون ســالن اجلاس ســران مطرح 
می شود و دیگر از عمل خبری نیست. 
با تمام این اوصاف وزارت صنعت فرآیند 
جدی تر را در حل مشــکلات پیگیری 
می کنــد و می خواهد از طریق ســتاد 
تســهیل و رفع موانع تولید بخشی از 
مشــکلات که روزانه صنعتگران با آن 
دســت و پنجه نرم می کند را برطرف 
کند. هــر چند که تعــداد زیــادی از 
مشــکلات در هزارتوی ســازمان ها، 
وزارتخانه ها و مجموعه هــا گیر کرده 
اســت، اما رفتن به این ســمت باعث 

دلخوشی صنعتگران شده است.
7  بسته تسهیلاتی

با اصلاح مقررات اثر گــذار نظیر قانون 
مالیات های مســتقیم، میزان تقسیط 
مالیات واحدهای صنعتی که با مشکل 
روبه رو بودند، به ۶0 ماه افزایش پیدا کرد

دســتگاه های خدمات رســان مانند 
ادارات گاز و برق مجوز دارند در صورتی 
که واحدهای مشکل دار و بدهکار که با 
چالش مواجه هستند با حفظ تولید تا 
یکسال بدهی ها آنها را به تعویق بیاندازند

ســتاد تســهیل و رفع موانع تولید با 
توجه به شرایط موجود کشور به دنبال 

پیگیری توقف قانون جدید چک است
دارایی واحدهای تولیدی که با مشکل 
نقدینگی و تأمین وجه الضمان روبه رو 
هستند مجدد ارزیابی می شود تا بتوان 

چالش های آنها را رفع کرد
تعرفه هر زمان که نیاز به اصلاح باشــد 
به شرطی که وضعیت اشتعال و تولید 

بیشتر بشود اصلاح می  شود
قرار شــده با تأیید ســتاد تســهیل، 
سازمان تأمین اجتماعی چک و سفته 
تولیدکننده را برای بخشودگی جرایم و 

بدهی واحدهای صنعتی بپذیرد
برای اصلاح قانون جدید چک ســتاد 
تســهیل در کنار شــورای تأمین قرار 

می گیرد.

محمد مجیری، مدیرعامل سازمان ساماندهی 
مشاغل شهری شهرداری اصفهان در نشست 
هم اندیشی فعالان بخش خصوصی صنعت 
چوب و مدیران این عرصه که در محل پاویون 
دائمی نمایشگاه های اصفهان برگزار شد، اظهار 
کرد: حرفه نجاری و فعالیت در صنعت چوب 
به تخصص، خلاقیت، ابداع و ابتکار نیاز دارد و 
ظرفیت مناسبی در این زمینه در اصفهان وجود 
دارد. وی با تاکید بر لزوم ارتقاء صنعت چوب در 
اصفهان، حضور پر رنگ فعالان اقتصادی در این 
نمایشگاه را نشان دهنده ظرفیت بسیار مناسب 
اصفهان برای برگزاری این نمایشگاه ها دانست و 
افزود: باید جلسات هم اندیشی و مذاکره بیشتری 
میان اعضای این صنف برگزار شود تا شاهد 
مشکلات کمتری در واحد های صنفی باشیم و 

بتوانیم خدمات بهتری به مردم ارائه کنیم.

۹5درصد حاضران 
فعالان تولیدی هستند 

وی با اشاره به مشکلات اقتصادی کشور اضافه 
صنفی  های  واحد  برای  مرکزی  باید  کرد: 
مربوط به صنعت چوب و یراق آلات در اصفهان 
به وجود بیاید تا مشکلات این صنعت کمتر 
شود. مجیری فضای نمایشگاه را محل تلاقی 
خریدار و تولیدکننده عنوان نمود و با اشاره به 
پروژه بزرگ نمایشگاه جدید اصفهان که فضای 
گسترده تری در اختیار غرفه داران قرار می دهد، 
تاثیر نمایشگاه بر رونق تولید و رشد و توسعه 
اقتصادی کشور را یادآور شد. وی تصریح کرد: 
تولیدکننده ها، اتحادیه و تشکل های مربوط به 
صنایع چوب و یراق آلات باید از هم اکنون برنامه 

ریزی برای حضور در نمایشگاه سال بعد را مد نظر 
داشته باشند. مدیرعامل سازمان ساماندهی 
مشاغل شهری شهرداری اصفهان در اشاره به 
مشکلات این صنف، آماده سازی یک مجموعه 
۴0 هکتاری توسط شهرداری اصفهان را عاملی 
در راستای کمک به توسعه صنایع چوب و یراق 
آلات عنوان کرد و افزود: با ایجاد شهرك مبل و 
دیگر صنایع وابسته در کنار هم، امکان هم افزایی 
بیشتر در بین تولیدکنندگان این عرصه فراهم 

می گردد. 
بازرگانی شرکت چیستا،  بهزاد خانی، مدیر 
مسئول برگزاری نمایشگاه نیز گفت: اصفهان 
تنها شهری است که بعد از یک سال از ظرفیت 
مناسبی برای برگزاری نمایشگاه بر خوردار بود. 
وی با اشاره به اینکه در سالهای گذشته 70درصد 
غرفه داران را واردکنندگان صنعت چوب و 
یراق آلات تشکیل می دادند، نکته حائز اهمیت 
نمایشگاه امسال را، حضور بیشتر تولید کنندگان 
اعلام کرد که 9۵درصد غرفه داران فعالان عرصه 
تولید هستند. همچنین، ۵درصد وارد کننده و 
۵0درصد شامل غرفه داران مواد اولیه ام دی اف، 
نوپان و ماشین آلات صنعت چوب و فعالان یراق 

آلات می باشد. 

نمایشگاه نشان دهنده
رشد اقتصاد شهری

محمد شادمند، رییس اتحادیه صنف صنایع 
چوب و یراق آلات در نشست هم اندیشی فعالان 
بخش خصوصی صنعت چوب، نمایشگاه را 
مسیر اصلی معرفی محصولات با بازار و  عامل 
مهمی برای رشد اقتصاد شهری دانست که

 می تواند در این زمینه ظرفیت های اقتصادی 
خوبی را برای شهر ایجاد کند. وی نیز به نقش 
رسانه ها در معرفی تولیدات داخل و کیفیت 
مطلوب کالای ایرانی پرداخت و افزود: رسانه 
ها می توانند خلاف این ادعا که تولیدات داخل 
از کیفیت لازم برخوردار نیست را اثبات کنند. 
شادمند، اصفهان را شهری سرآمد در صنایع 
چوب نامید و خواستار احداث محلی برای تولید 

کنندگان این عرصه شد. 
رییس اتحادیه صنایع چوب و یراق آلات با اشاره 
به مشکلات فراوان اقتصادی، ارزی و تحریم ها، از 
اجرانشدن قوانین ابراز تاسف کرد و گفت: چنانچه 
بخواهیم انتقادی از اجرا نشدن قوانین بکنیم، با ما 
برخورد می شود. وی تصریح کرد: اگر دولت در 
تسهیلاتت بانکی، بیمه و مالیات که اصلی ترین 
مشکلات اصناف است، برمبنای تعداد نیروی 
کار، تخفیف ها ی مالیاتی و تسهیلاتی برای 
تولیدکننده درنظر بگیرد به کاهش مشکلات و 
رونق تولید کمک خواهد کرد. شادمند از جنگ 
اقتصادی و شرایط دشوار کار صحبت کرد و 
افزود: همه باید کمک کنیم تا تولید تقویت شود 

و شرایط تغییر کند. 
رئیس انجمن صنفی تولید و توزیع کنندگان 
فرآورده های چوبی استان اصفهان از اجرا نشدن 
قوانین مالیاتی، تامین اجتماعی بطور یکسان که 
مشکلاتی را برای فعالان این عرصه ایجاد کرده 
است، گلایه کرد. مهرداد صالحی گفت: برای 
ارسال کالا طبق قوانین راه و ترابری، استفاده از 
کدپستی الزامی شده که این قانون در شهرهای 
دیگر بویژه تهران اجرا نمی شود. وی افزود: 
معمولا در کمیسیون ها متضرر می شویم و برای 

انجام کارها باید با تمام ادارات و نهادهای دولتی 
بجنگیم. .

بطور یکسان 
مشمول قوانین بیمه نیستیم

مصنوعات  اتحادیه  رئیس  نایب  گلشنی، 
چوب و یراق آلات با اشاره به عضویت حدود 
۴ هزار نفر در اتحادیه از مشکلات چندنرخی 
بودن بیمه گلایه کرد و گفت: در حالیکه همه 
ما تولیدکننده هستیم، بطور یکسان مشمول 
قوانین بیمه نیستیم. چرا کارفرما مشمول بیمه 
آزاد می شود؟ و چرا در شرایط یکسان، عده ای 
سهم بیمه ۱0درصد و عده ای سهم ۳0 درصد 
را دریافت می کنند؟ بدرستی برای ما مشخص 
نیست. مسعود رحمتی، نایب رئیس انجمن 
علمی صنایع چوب و عضو هیات مدیره انجمن 
های علمی و صنفی، رویکرد فعالیت های انجمن 
را تلاش برای پیوند بین صنعت و دانشگاه عنوان 
کرد و گفت: ایده های خوب در انجمن صنفی 
مطرح و با مشاوره اساتید متخصص در سطح 
علمی بررسی می شوند. وی از راه اندازی دانشگاه 
علمی کاربردی صنایع چوب در ۲ سال اخیر خبر 
داد که دانشجویان آن، از اعضای صنف هستند. 
رحمتی با اشاره به وجود 7 هنرستان در اصفهان، 
گفت: این درحالی است که فقط یک دانشگاه در 
رشته صنایع چوب داریم که فقط می تواند ۲۵ 
نفر از ۱۵0 هزار نفر خروجی را جذب کند. وی 
در بخش دیگری از سخنان خود به مشکلات 
صنفی صنایع چوب، عدم نظارت و بازرسی بر 

قیمت ها و فروش مصالح پرداخت. 

نقش نمایشگاه 
اثبات شده است

مدیرعامل شرکت نمایشگاه های بین المللی 
استان اصفهان در بیان شرایط دشوار و جنگ 
اقتصادی، به نقش نمایشگاه در مقابله با این 
شرایط پرداخت و گفت: نقش نمایشگاه در 
توسعه اقتصادی و بازاریابی اثبات شده است. 
ضمن آنکه به رونق تولید و صادرات و کاهش 
مشکلات اقتصادی اجتماعی کمک می کند. 
علی یارمحمدیان گفت: شرکت های اروپایی 
۱۶درصد درآمد خود را برای حضور در نمایشگاه 
هزینه می کنند. همچنین، چین حضور در 
نمایشگاه ها را از اولویت های اصلی خود می داند. 
وی با اذعان به اینکه فضای فعلی نمایشگاه از 
استانداردهای لازم برخوردار نیست، از امکانات 
نمایشگاه جدید اصفهان برای برگزاری نمایشگاه 
منطقه ای و سالن های مذاکره خبر داد. مجید 
نمایشگاه  شرکت  اجرایی  مدیر  زاده،  نائب 
های بین المللی اصفهان نیز با اشاره به حضور 
۴۴ شرکت از استان های مختلف کشور در 
هفدهمین نمایشگاه صنایع چوب، یراق آلات 
و مواد اولیه، گفت: برخی مشکلات اقتصادی 
و ارزی موجب کاهش استقبال از نمایشگاه 
صنعت چوب و یراق آلات شده است که باید 
همه مسئولان در زمینه رونق تولید و حمایت از 
صنعت چوب و سرمایه گذاری مناسب فعالیت 

کنند..

مسیریابی توسعه صنعت چوب

با حساب های بانکی اجاره ای برخورد می کنیمآمار مخاطب ما افزایش داشته است
 اقتصاددان

هفدهمين نمایشگاه بين المللی صنایع چوب، ماشين آلات، یراق آلات و مواد اوليه در اصفهان برگزار شد: نگاه

7  بسته تسهیلاتی
برای صنعتگران

   نوســان: بعد از آن که مرکز آمارایران، تازه ترین وضعیت رشــد 
اقتصادی کشور را در نمایه های آماری منتشر کرده و رشد اقتصادی 
با نفت وبدون نفت کشور را در وضعیت قرمز نمایش داد، این سؤال در 
محافل اقتصادی مطرح شد که اقتصاد کشور در چه مقطع زمانی از 

رکود خارج و به مسیر رشد باز می گردد.
بعد از آن که مرکز آمارایران، تازه ترین وضعیت رشد اقتصادی کشور را در نمایه های 
آماری منتشر کرده و رشد اقتصادی با نفت وبدون نفت کشــور را در وضعیت قرمز 
نمایش داد، این سؤال در محافل اقتصادی مطرح شد که اقتصاد کشور در چه مقطع 
زمانی از رکود خارج و به مسیر رشد باز می گردد.این سؤال زمانی مطرح شد که گزارش 
جدید مرکز آمار نشان می دهد، در چهارمین فصل سال گذشته اندکی از رشد منفی 
اقتصادی در مقایسه با فصل سوم این سال کاسته شده است، آنگاه این گمانه مطرح 
شد که حتی اگر ارزش کالا و خدمات تولیدی کل کشور در مدار رشد مثبت بزودی 
قرار نگیرد، چه عواملی باعث کاهش شتاب در رشد منفی اقتصاد کشور شده و اصولاً 
بخش های رشدزای اقتصاد کشور در شــرایط کنونی کدام هستند.کدام بخش ها 
می توانند پیشرانه رشد اقتصادی کشور باشند.براساس آمارهای ارائه شده مرکز آمار 
ایران در سال 97 رشته فعالیت های گروه کشاورزی منفی ۱.۵، گروه صنعت منفی 
9.۶ و گروه خدمات 0.0۲ درصد نسبت به سال قبل، رشد داشته است. بدین ترتیب 
محصول ناخالص داخلی به قیمت ثابت سال ۱۳90 در ســال ۱۳97 نشان از رشد 
منفی ۴.9 درصدی محصول ناخالص داخلــی با نفت ومنفی ۲.۴درصدی محصول 
ناخالص داخلی بدون نفت در سال ۱۳97 دارد. در همین راستا تلاش برای بازگشت به 

رونق و رهایی از تکانه های خارجی در دستور کار دولت قرار گرفته است. 

تمرکز بر واحدهای کوچک و متوسط
بایزید مردوخی

کارشناس اقتصادی
با یک برنامه ریزی دقیق و همه جانبه امکان عبور از رشــد منفی اقتصادی و ورود به 
رونق وجود دارد. با این حال بخش خدمات به دلیل سهم بالایی که در تولید ناخالص 
داخلی دارد می تواند بستر ساز رشد اقتصادی باشد. این بخش با سهمی در حدود ۵0 
درصد از تولیدناخالص داخلی و با زیربخش های متنوعی )شامل گردشگری و تجارت( 
که دارد در صورت تحرك، تأثیر زیادی دررونق اقتصاد دارد. گرچه بخش خدمات و 
تحریک آن کمک زیادی به رونق اقتصادی می کند اما باید در نظر داشــت که با یک 
رشد هماهنگ میان تمام بخش های اقتصادی یعنی صنعت، کشاورزی و خدمات در 
کنار یکدیگر می توان به رشدی پایدار دست یافت.اقدام دیگری که برای بازگشت به 
رونق نیازمند آن هستیم گسترش ســرمایه گذاری در بخش های تولیدی است. هر 
چند نتایج کلی این اقدام در کوتاه مدت نمایان نمی شود، ولی می توان با تمرکز و توجه 
به بنگاه های کوچک و متوسط تأثیرگذاری آن را سرعت بخشید. با یک برنامه ریزی 
مدون و همه جانبه و بدون انحراف می توان این بخش از بنگاه های اقتصادی را فعال 
کرد. هم اکنون و طبق اعلام رسمی مسئولان دولتی تعداد زیادی از واحدهای تولیدی 
راکد یا زیر ظرفیت واقعی خود کار می کنند و درصورتی که این واحدها مورد حمایت 
قانونی و اعتباری قرار گیرند ظرفیت بالایی برای رشد ایجاد می کنند. درسال های اخیر 
و براساس آمار رسمی، بخش عمده ای از تسهیلات بانکی به بخش تولید تزریق شده 
است، اما باز بودن دروازه های واردات مانع اثرگذاری تسهیلات دهی به تولیدکنندگان 

شده است.

سهم سرمایه اجتماعی
جعفر خیرخواهان

عضو هیأت علمی دانشگاه فردوسی مشهد
بازگشت به رونق و رشــد اقتصادی به چندین مؤلفه مهم و اساسی وابسته است که 
بخشی از آنها اقتصادی و بخش دیگر غیراقتصادی اســت. در بخش اقتصادی این 
مؤلفه ها نخستین اقدام اصلاحات ساختاری در اقتصاد است. اکثر دولت ها با برنامه های 
متعددی برای رونق اقتصاد کار خود را آغاز می کننــد ولی در ادامه راه به دلیل وجود 
مشکلات زیرساختی بخش عمده این برنامه ها روی زمین می ماند. بنابراین در ابتدا باید 

به سراغ اصلاح ساختارهایی رفت که هم اکنون ضد توسعه عمل می کنند.
علاوه براین کاهش ریسک های اقتصادی و سیاسی مؤلفه دیگری است که سهم بالایی 
در رونق دارد. با توجه به این که رونق نیازمند نرخ بالای سرمایه گذاری است کاهش 
ریسک های مختلف باعث بالا رفتن این نرخ می شود اما در سال های اخیر ریسک های 

مختلف منجر به افت نرخ سرمایه گذاری خارجی و داخلی در کشور شده است.
جدای از این مسائل، در شرایط فعلی به نظر می رسد دولت برای دستیابی سریع تر 
به رونق باید روی بخش هایی تمرکز کند که ضمن داشتن سهم بالا در تولیدناخالص 
داخلی در کوتاه و میان مدت به سرانجام می رســد. دراین زمینه مهمترین بخش، 
خدمات است که نیمی از تولید ناخالص داخلی کشــور را در اختیار دارد و با توجه به 
زیربخش های متنوع آن از جمله گردشگری، ارتباطات، آموزش، بهداشت و... اولویت 

دادن به آن به طور قطع نتایج مثبتی به همراه خواهد داشت.

نسخه های خلاصی از ركود

التهابـات اینروزهـای اقتصـاد کشـور، بـی شـک تأثیر زیـادی بـر روی صنایـع چوب اصفهـان نیز 
گذاشـته و تولیدکننـدگان را بـا چالش های بسـیار زیـادی مواجه کرده اسـت. بالا رفتـن قیمت تمام 
شـده، کاهـش میزان فروش، رکـود موجود در بازار، مشـکلات در تهیه مواد اولیه و سـایر مـواردی از 
این دسـت معضلاتی اسـت کـه واحدهای تولیدی  را دسـت به گریبـان کرده اسـت. هفدهمین دوره نمایشـگاه بین 
المللـی صنایع چوب، ماشـین آلات، یـراق آلات و مواد اولیه در اصفهان، فرصتی برای برگزاری نشسـت هم اندیشـی 
اعضـای اتحادیـه و انجمـن صنفی صنایع چـوب و مدیران شـهری اصفهان بود که با میزبانی شـرکت نمایشـگاه های 
بیـن المللـی اصفهان فراهـم شـد؛ در حالی که جای خالی مسـئولان سـازمان صنعت، معـدن و تجـارت اصفهان در 

نشسـت خبری ایـن رویداد احسـاس گردید. 

گزارش

گروه شهری

نسخه کارشناسان برای دوران تحریم چیست؟؛

 نوسان: مدیرعامل شــرکت راه آهــن از توافق با 
وزارت صنعت، معدن و تجارت برای حمایت از تولید 
داخلی صنایع ریلی خبــر داد و گفت: کارگروهی در 
این زمینه تشکیل شده است. سعید رسولی با تاکید 
بر این که حمایت از تولیــد داخل در حوزه ریلی و در 
ابعاد مختلف صنعتی آن در دســتور کار شــرکت 
راه آهن قرار دارد، گفت: به تازگی با معاونت امور صنایع وزارت صنعت، معدن 
و تجارت جلسه ای در این رابطه برگزار و تفاهمات بسیار خوبی صورت گرفته 

است.
وی ادامه داد: شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران به وزارت صنعت، معدن 
و تجارت پیشنهاد کرد که کارگروهی مشترك بین این دو دستگاه تشکیل 
شــود تا برای حمایت از تولید داخل در حوزه ریلی اقدام کنند و شاهد رونق 

تولید در حوزه صنعت حمل و نقل ریلی و صنایع وابسته آن باشیم.

 نوسان: رییس دانشــگاه علوم پزشکی اصفهان با  
بیان این که احداث مرکز تحقیقات پیش بالینی و اتاق 
تمیز را در اصفهان در دستور کار داریم، از استقرار ۴0 
شــرکت دانش بنیان در پارك علم و فناوری سلامت 
خبــر داد.دکتر طاهره چنگیز از تکمیل ســوله های 
پارك علم و فناوری ســلامت خبــر داد و اظهار کرد: 
تجهیز برخی از سوله ها و خرید کتاب از دیگر برنامه ها بود. وی افزود: سال گذشته 
فراخوان طرح های پژوهشی بین رشته ای دادیم که تحت حمایت قرار گرفت. 
رییس دانشگاه علوم پزشکی اصفهان همچنین از تکمیل پژوهشکده قلب و 
پژوهشکده بیماری های غیر واگیر خبر داد و گفت: مرکز مهارت های تجهیزات 
پزشکی نیز در این مدت تاسیس شد. وی گفت: هر ساله بودجه زیادی به عنوان 
یک درصد سهم حوزه پژوهش مشخص می شود، اما درآمدهای پیش بینی شده 

محقق نمی شود و یا نقدینگی آن حاصل نمی شود.

 نوســان: طــراح شــهرك پوشــاك اصفهــان 
گفت: مطابــق پیــش بینی صــورت گرفته بــا راه 
انــدازی شــهرك پوشــاك اصفهــان ســالانه پنج 
میلیارد دلار پوشــاك در کشــور تولید خواهد شــد.
ســید آرش امامــی، در خصوص آخریــن وضعیت 
شــهرك پوشــاك در اصفهان، اظهار کرد: شــهرك 
پوشاك اصفهان، بزرگترین پروژه کشور است و علاوه بر ایجاد ۱۲0 هزار شغل، 
ســالانه پنج میلیارد دلار پوشــاك تولید می کند. وی با بیان اینکه در مرحله 
نخست طراحی کلی و پروژه تحقیقاتی شهرك از سوی تیم تحقیقاتی انجام شد، 
افزود: در مرحله دوم زمینی به مســاحت 9۵0 هزار متر مربع در جاده اصفهان-
تهران کنار پالایشگاه به این شهرك اختصاص یافت و اکنون در مرحله ارجاع از 
اســتانداری به راه و شهرسازی استان برای اخذ اســتعلامات مربوطه هستیم. 
وی افزود: این شــهرك قادر به تولید ســالیانه پنج میلیارد دلار پوشاك است.

 نوسان: رئیس اتاق اصناف اصفهان گفت: متولیان 
باید بداننــد که در بحث بــه روز شــدن و تغییر، 
فروشــگاه های زنجیره ای ضربه بزرگی به اصناف 
زده اند، چرا که ساختار اقتصاد شهری در اصفهان 
و کشــور همچنان خرد است.رســول جهانگیری، 
با بیان اینکــه نقش میدانی اصنــاف بر هیچ کس 
پوشیده نیست، اظهار کرد: اصناف در دولت های مختلف همراه نظام بوده 
اند و با وجودی که در بســیاری از تصمیمات از جمله هدفمندی یارانه ها، 
اقتصاد مقاومتی، تحریم ها و ... از جیب خود هزینه کــرده اند، همواره در 
میدان حضور دارند. وی افزود: هرچند کسب و کارهای نوین در حال شکل 
گیری است اما فروشگاه های زنجیره ای کوثر و کوروش و افزایش آنها ضربه 
بزرگی به اصناف وارد کرده، چرا که ســاختار شهرســازی کشور براساس 

واحدهای صنفی خرد بنا شده است.

راه اندازی صندوق حمایت از صنایع ریلیساختار اقتصاد اصفهان خرد استپيش بينی 5 ميليارد دلار در شهرک پوشاک۴۰ شركت دانش بنيان در پارک فناوری سلامت
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  گزارش

 نوسان:    نمایشــگاه دســتاوردهای 
تحقیقاتی و فناورانه شــرکت های دانش 
محور همزمان با افتتاح پارك علم و فناوری 
غیاث الدین جمشید کاشــانی با حضور 
ســورنا ســتاری معاون علمی و فنآوری 
ریاســت جمهوری و جمعی از اســاتید 
دانشــگاه، مدیران و کارشناسان دولتی و 

بخش خصوصی در کاشان برگزار شد.

در این نمایشگاه، معاونت علمی و فنآوری 
رییس جمهوری، در بازدید از غرفه شرکت 
فولاد امیرکبیر کاشان از نزدیک با اقدامات 

این شرکت آشنا شد. 
وی با تقدیــر از اقدامات گســترده فولاد 
امیرکبیر کاشــان بویژه در بومی ســازی 
۱۱۶ قطعه و کالای مورد نیاز در شــرکت 
فولاد امیرکبیر کاشــان و همــکاری این 

شرکت با همکاری دانشگاه کاشان، به اخذ 
جایزه بنیاد مدیریت اروپا )EFQM( در 
سال ۱۳97 اشاره کرد و گفت: رشد تولید 
در خطوط مختلف با بهبــود فرآیندهای 
تولیدی شــرکت و رشــد تولید و فروش 
و صــادرات محصولات، همــه گواهی بر 
کارنامه مثبت و ارزنده این شرکت دارد که 

جای تقدیر دارد.

ستاری در ادامه با ابراز خرسندی از ایجاد 
زیرســاخت های علوم دانــش بنیان در 
کاشان گفت: جوانان ما در این شرکت های 
دانش بنیان دســت به اقدامــات بزرگی 
می زنند و تولیدات و فــروش آن ها باعث 
می شود که بدون شــک در آینده نزدیک 
ایران به یکی از تولیدکنندگان بزرگ دنیا 

تبدیل شود.

همزمان با افتتاح پارک علم و فنآوری کاشان اتفاق افتاد؛

نمایش توانمندی های فولاد اميركبير

 نوســان :  مدیر عامل مجتمع فولاد 
مبارکه اصفهان گفت: فــولاد مبارکه 
طی سه دهه فعالیت خود از مسئولیت 
خود خارج نشده و در این زمینه سرمایه 

گذاری بسیار کرده ایم.
مهندس حمیدرضا عظیمیان با اشاره به 
فعالیت ۲۵ هزار نفر پرسنل فولاد مبارکه، 
تصریح کــرد: تولیدات این شــرکت از 
سنگ آهن تا ورق رنگی است. وي با بیان 
اینکه سرمایه گذاری دولت در مجتمع 
فولاد در خلال جنگ میلیاردها دلار بوده 
و ما سهم بالایی در تولید کشور داریم، 
گفت: فولاد مبارکه مطلقا به هیچ تاجری 
ورق نمي فروشد و به بخش هاي مختلف 

تولیدي محصولاتش را مي دهد.
مدیر عامل فــولاد مبارکه تصریح کرد: 
فولاد مبارکه به عنوان دومین شــرکت 
بورسي کشور اســت و در سال ۱۵00 
میلیارد تومان مالیات به دولت پرداخت 
مي کند و در شــفافیت کامل به سر می 
برد. مهندس عظیمیان تصریح کرد: در 
این ســه دهه به این علت که با مشکل 
کم آبی روبرو بوده ایــم در فولاد مبارکه 
نگاه بخشــی نداشــته ایم و همواره در 
کنــار وزارت نیرو بوده ایــم. وي افزود: 
فولاد مبارکه در سال 80 نزدیک به سه 
میلیون تن فولاد با  ۱7میلیون مترمکعب 
آب تولید کرد که اکنون با همین میزان 
آب تولید فولاد به ۶.۲ میلیون تن رسیده 

است.
مدیر عامل فــولاد مبارکــه اصفهان 
گفت: با هماهنگی شــرکت آبفا پساب 
9 شهر به فولاد مبارکه منتقل می شود. 
ما فرایندهــای مصــرف آب را در کف 
اســتانداردها آوردیم و بیشتر از فضای 
ســبز چمن به درختان توجه کرده ایم. 
وي با اشاره به اینکه از دیگر فعالیت هاي 
فولاد مبارکه تکمیل و بهــره برداري از 
سد تنظیمي تونل کوهرنگ سه است، 
اظهار کرد: با هماهنگي سازمان برنامه 
و بودجه با سرمایه گذاري ۴80 میلیارد 
توماني فولاد در این طرح موافقت شــد 
که تا امروز ۶۴ میلیارد تومان این هزینه 

را پرداخت کرده ایم. 
مهندس عظیمیان تصریح کرد: فولاد 
مبارکه همچنین ۱۲0 میلیارد تومان 
بابت خســارت کم آبي پرداخت کرده 

است.
مدیر عامل فــولاد مبارکــه اصفهان 
همچنین با بیان اینکه آقاي جهانگیري 
معاون اول رئیس جمهور چندي پیش 
تاکید کــرد دولت تا زمانــي که فولاد 
تولیدش متوقف نشــود از آن حمایت 
مي کند، گفت: در شرایط تحریم کشور 
فولاد مبارکه ۱۵00 میلیارد تومان بابت 
واردات الکترود گرافیت مورد نیاز فولاد 

هزینه کرده است.
مهندس عظیمیان با بیان اینکه فولاد 
مبارکه بدون آب نمــي تواند به کارش 
ادامه دهد، درخواست کرد با طرح انتقال 
آب از چم آســمان به فولاد مبارکه که 
اضافه برداشت آب نیست و تاکنون ۵0 

درصد آن اجرا شده، موافقت شود.
مدیر عامل مجموعه هاي فولاد مبارکه 
همچنین بــا تاکید بر اینکــه صورت 
وضعیت ســد تونل کوهرنگ سه ظرف 
۲۴ ســاعت پرداخت مي شود، تصریح 
کرد: کوهرنگ سه مشکلي براي تامین 

اعتبار ندارد. 
مهندس عظیمیــان افزود: مشــکل 
وزارت نیرو مشــکل ما و مشکل فولاد 
مبارکه مشکل وزارت نیرو است و نیاز به 

همیاري دولت داریم.

انتقال پساب 9 شهر به 
فولاد مبارکه 

industry

رضا اردکانیان در آئین بهره برداری از طرح 
انتقال پساب از تصفیه خانه فاضلاب به 
شرکت فولاد مبارکه، در سخناني با اشاره 
به اینکه استفاده از پساب در صنعت معضل 
تامین آب را به شکل پایدار حل مي کند 
در  طبیعت،  در  پساب  نکردن  گفت:رها 
معرض خطر قرارندادن بهداشت عمومی 
و حفظ محیط زیست را از فواید استفاده از 
فاضلاب تصفیه شده در صنعت میباشد، و با 
این حرکت باتوجه به شرایطی که داریم کار 
ما را در آغاز مسیری قرار می دهد که معضل 
تامین آب را به شکل پایدار در کشور حل 
می کند. وي  ضمن قدردانی از مدیران فولاد 
مبارکه اصفهان و دست اندرکاران اجرای 
این پروژه مهم و تاثیرگذار اظهار داشت:  ما 
کشور خشک و نیمه خشکی هستیم ولی 
اگر از آب به نحو صحیحی استفاده کنیم به 
عنوان یک منبع حیاتی می توانیم حتی در 
شرایط متنوع آب و هوایی و اقلیمی حیات 

پایدار و مستمری داشته باشیم.

سرمایه گذاری هوشمندانه
وزیر نیرو با اعلام اینکه درحال حاضر میزان 
جمعیت  بهداشتی  و  شرب  آب  مصرف 
کشور حدود ۶ونیم میلیارد مترمکعب و 
میزان پساب تولیدی  ۴.۳میلیارد مترمکعب 
است، گفت: پساب تولیدی به شکل خام 
مفید  زیرزمینی  سفره های  تغذیه  برای 
نیست، این درحالی است که دانش امروز 
و فناوری های موجود توصیه به کیفیتی از 
تصفیه و رهاسازی برای تغذیه سفره ها یا 

مصارف مجاز از پساب تصفیه شده می کند.
وی یکی از مطمئن ترین منابع برای صنایع 
در مناطق خشک و کم آب را به شکل اولیه 

فاضلاب و بعد از آن فاضلاب تصفیه شده 
عنوان کرد و افزود: از هر طریق به فکر تامین 
آب باشیم که برگرفته از عدم وضعیت قطعی 
در تامین آب مورد نیاز شرب و بهداشت 
است تا زمانی که جمعیت هست مصرف 
شرب و بهداشت هم هست و تولید پساب 
می کند به طور قطع حجم بالایی از پساب 
را خواهیم داشت، لذا برای تامین معیشت 
مردم، تولید و گردش اقتصادی و توسعه 
به  پساب  روی  توانند  می  صنایع  کشور 

عنوان مهمترین منبع استفاده کنند.
اردکانیان ادامه داد: یکی از نمودهای تحقق 
این موضوع مجتمع فولاد مبارکه است که 
به درستی و هوشمندانه روی این موضوع 
سرمایه گذاری کرده است به طوری که با 
آرامش خاطر می توانیم به سرمایه گذاری 
های لازم در جاهایی که شرایط زیست 
محیطی اجازه می دهد و توسعه صنایع و 
صنایع تبدیلی روی بیاوریم.  وی با تاکید 
براینکه تلاشی که به عمل آمده موجب 
قدردانی است، گفت: وظیفه خود می دانیم 
که در جهت حل تنگناها و مشکلاتی که 
دارند با مطالعات لازم که از ملزومات هر 
امری است مشکلات را حل کنیم به نحوی 
که این صنعت عظیم دغدغه ای از حیث 

تامین آب مورد نیاز نداشته باشد.

صنعت، کشاورزی و محیط زیست 
به هم گره خورده اند

وزیر نیرو از توجه به قیمت واقعی آب به 
عنوان مهمترین فایده استفاده از پساب 
فاضلاب یاد کرد و افزود: توجه به قیمت 
واقعی آب به این معنا نیست که انتظار داشته 
باشیم دولت یارانه بدهد و مصرف کننده 

اصلی آب یعنی بخش کشاورزی در شرایطی 
قیمت  نیست  مناسب  کشت  الگوی  که 
واقعی آب را بپردازد، بلکه به این معناست 
که در مسیری قرار گیریم که محصولات 
کشاورزی هم از ارزش لازم برخوردار باشند 
و با آب کمتر از همین مقدار بتوانیم محصول 

خوبی بدست آوریم.
وزیر نیرو با بیان اینکه امروز یک متر مکعب 
آب به بخش صنعت به قیمت حدود 800 
تومان عرضه می کنیم، اظهارداشت: این 
در حالی است که قیمت تمام شده پساب 
تصفیه شده هر مترمکعب ۱۴ هزار تومان 
است. نمی گویم باید آب ۱۴ هزار تومانی 
به صنعت گیرد، بلکه این قیمت بابت حفظ 
بهداشت و محیط زیست پرداخت می شود، 
اما حداقل این کمک را به ما می دهد که 
درجایی که صنعت را با آب 800 تومانی 
می چرخانیم آیا بهره وری لازم را دارد و 
این دغدغه را در ذهن برنامه ریزان کشور 
در بخش های مختلف ایجاد می کند. وی 
ادامه داد: وقتی بدانیم قیمت واقعی آب 
چقدر است بالاخره چاره ای می اندیشیم که 
معیشت کشاورز و شرایط سخت آن لحاظ 
شود، یعنی بجای اینکه ۱0 هزار مترمکعب 
برای هر هکتار برنج کاری مصرف کنیم در 
برخی مناطق تا ۵0 هزار مترمکعب از آب 
برای کشت برنج استفاده می شود که این 
موضوع آسیب پذیری ما را بالا و تاب آوری 

ما را کم می کند.
وزیر نیرو با تصریح براینکه خوشبختانه 
مجموعه فعالیت ها در راستایی است که 
در مسیر صحیحی رو به جلو هستیم، گفت: 
سازو کار کمیته های استانی سازگاری با کم 
آبی به این صورت است که به این مسائل 

توجه کرده و همکاری های بین بخشی 
مورد توجه قرار گیرد.

اردکانیان  با تاکید براینکه امروز لازم است 
هرکدام در سنگرهای انفرادی قرار نگیریم و 
بدانیم مساله جمعی و مشترك است، افزود: 
باید بدانیم که کار صنعت و کشاورزی و 

محیط زیست به هم گره خورده است.
وزیر نیرو در پایان بار دیگر از زحمات و 
پیگیری های همه دست اندرکاران اجرای 
استان  گفت:  و  کرد  قدردانی  پروژه  این 
اصفهان در سال های اخیر با شرایط سختی 
از حیث موضوع آب مواجه بوده و فشار 
بیشتری بر دوش مدیران و نمایندگان این 
استان بوده، این درحالی است که صبوری 
مردم باعث شده خداوند درهای رحمت 
خود را به روی ما بگشاید و با شکرگذاری 
این نعمت الهی سال های بهتری پیش رو 

خواهیم داشت.
وي دغدغه هاي صنعتي چون فولاد مبارکه 
را دغدغه دولت و سایر مسئولان دانست و 
گفت کار صنعت به کشاورزي گره خورده و 
کار همه به محیط زیست گره میخورد و ما 
باید در استفاده صحیح از آب که یکي از شکل 
هاي آب پساب است بهره گیري کنیم تا 
چراغ صنعتي چون فولاد مبارکه با جمعیت 

اشتغالزایي بالا براي همیشه روشن بماند.

راه توسعه پایدار 
همکاری با بخش خصوصی

استاندار اصفهان نیز در این مراسم با مثبت 
ارزیابي کردن پروژه عظیم تصفیه خانه فاضلاب 
مبارکه به مجتمع فولاد مبارکه در جهت حل 
مشکلات آبي توسط این مجموعه تاکید کرد، 
فاضلاب تصفیه شده یکي از مطمئن ترین منابع 
براي صنعت در مناطق خشک و کم آب است.

دکتر عباس رضایي گفت: برای رسیدن به 
توسعه پایدار راهی جز استفاده از ظرفیت 
بخش خصوصی وجود ندارد و در شرایط 
که  کسانی  اقتصادی،  جنگ  و  تحریم 
چشمشان به دولت است، نمی توانند موفق 
شوند. وي با اشاره به اینکه قانون، حدود 
استفاده از ظرفیت بخش خصوصی و تبصره 
۱9 را مشخص کرده است افزود: سران سه 
قوه هم ظرفیتهای دیگری را برای اداره امور 

اقتصادی در شرایط کنونی ترسیم کرده اند.
راههای  داشت:  اظهار  اصفهان  استاندار 
قانونی برای رونق  از ظرفیتهای  استفاده 
تولید را هفته آینده در شورای اداری استان 
به مدیران ارائه خواهم کرد. وی تصریح کرد: 
فولاد مبارکه اقدامهای خوبی در راستای 
استفاده از پساب و صرفه جویی در مصرف 
آب انجام داده اما با توجه به  مصرف ۳درصد 
از برق کشور توسط این شرکت، هنوز این 

اقدامات راضی کننده نیست.
دکتر رضایی اضافه کرد: فولاد مبارکه باید 
برای کاهش مصرف برق باید در راستای 
استفاده از پنل های خورشیدی اقدام کند.
وی ابراز امیدواری کرد که با مصرف بهینه 
آب در بخشهای مختلف بتوانیم در راستای 
اصفهان  آب  منابع  تأمین  و  بهره مندي 

بکوشیم. 

ســرمایه گذاری شــرکت فــولاد مبارکــه در اجــرای پــروژه احــداث شــبکه فاضــلاب و جمــع آوری 
گزارش

گروه صنعت
ــر  ــی از تفک ــد ناش ــوط تولی ــی آن در خط ــاز چرخان ــرکت و ب ــوار ش ــهرهای همج ــاب ش پس
ــم  ــب در مراس ــن مطل ــلام ای ــا اع ــرو ب ــر نی ــان وزی ــا اردکانی ــت. رض ــرکت اس ــن ش ــت ای ــمندانه مدیری هوش
بهره بــرداری از شــبکه جمــع آوری و انتقــال پســاب شهرســتان مبارکــه بــا اعــلام ایــن مطلــب گفــت: ایــران در 
منطقــه خشــک و نیمــه خشــک قــرار گرفتــه و از ایــن رو اســتفاده از پســاب های شــهری به عنــوان یــک منبــع 

پایدار می تواند در تولید اقتصادی و پایداری گردش چرخ تولید یکی از بهترین راهکار باشد.

تأ مین آب به شكل پایدار 

نمایندۀ مبارکه در مجلس گفت: علی رغم این که شرکت فولاد مبارکه به طور مستقیم در 
فهرست تحریم های ظالمانه قرار دارد، مدیریت و کارکنان این شرکت قوی تر از قبل چرخ 
تولید بزرگ ترین فولادساز کشور را درحرکت نگه داشته اند.زهرا سعیدی افزود: با احداث 
فولاد مبارکه، بالطبع برخی زیرساخت ها ایجاد شد که در حال حاضر با توجه به محدودیت 
منابع درآمدی شهرداری ها، از فولاد مبارکه انتظار می رود در ادامۀ مساعدت ها و مشارکت های 
خود، در این حوزه نیز تعامل و همکاری بیشتری با مسئولان شهرستان داشته باشد.

در ششمین همایش جایزۀ بهرهوری معادن و صنایع معدنی ایران، از فولاد مبارکه با 
اهدای لوح تقدیر تجلیل شد. در این همایش،پروژۀ هیدرولیک کردن لوپر شمارۀ ۴ نورد 
گرم فولاد مبارکه یکی از هشت پروژۀ برتر سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع 
معدنی ایران شناخته شد. امیر گودرزی رئیس کنترل پروسس نورد گرم فولاد مبارکه 
در خصوص اهمیت آن گفت: پس از اینکه شرکت طرف قرارداد خارجی از اجرای پروژه 
سرباز زد، اجرای پروژه به دست کارشناسان فولاد مبارکه در دستور کار قرار گرفت.

هشت پروژۀ برتر معدنی اعلام شدندچرخ فولادمبارکه قوی تر از قبل می چرخد

برای رسیدن به توسعه پایدار راهی جز استفاده از ظرفیت بخش خصوصی وجود ندارد

آئين بهره برداری از طرح انتقال پساب از تصفيه خانه فاضلاب به شركت فولاد مباركه برگزار شد؛

سود 4 هزار میلیارد ریالی فولاد سنگان؛

 نوسان: مهندس سید محسن 
و  تودیع  مراسم  میرمحمدی در 
معارفه مدیرعامل فولاد سنگان 
خراسان گفت: از سال ۹۳ برای 
پروژه گندله سازی فولاد سنگان 
سال  این  در  شدم.  منصوب 
خط  کیلومتر   ۳۰ توانستیم  ها 
انتقال گاز را به مجموعه انتقال 
دهیم. خط آب و برق موقت نیز 
راه اندازی شد. وی افزود: گندله 
سازی در دوره رکورد صنعت فولاد به نتیجه رسید و تا امروز از مرز 4 
میلیون تن عبور کردیم و 4 هزار میلیارد ریال سود عملیاتی در سال 

مالی شرکت بوده است.
میرمحمدی خاطرنشان کرد: سود شرکت نسبت به سایر شرکت های 
معدنی مشابه چشمگیرتر بوده است. وی ادامه داد: کنسانتره سازی از 
این پروژه متوقف شد  اما یک سال و 7 ماه  سال 9۳ عقد قرارداد شد 
چراکه طراحی اولیه کارخانه تغییر کرد و در نتیجه مباحث اجرایی با تاخیر 
عملیاتی شد. امیدوار بودیم این پروژه )کنسانتره سازی( تا خرداد پروژه به 
بهره برداری برسد اما از آبان ماه که فولاد مبارکه تحریم شد طرف های 
خارجی برای ارائه تجهیزات به دلیل پرداخت وجه مشکلاتی را ایجاد کردند 
و پس از ۴ ماه تاخیر در اسفند ماه پول را به طرف خارجی تحویل دادیم.

میرمحمدی در انتهای صحبت های خود گفت: تجهیزات برقی کارخانه 
مانده و امیدواریم طی برنامه ریزی با پیمانکار فاز اول ۳0 مهر 98 تمام شده 
و فاز اول راه اندازی را تا ۳0 آبان و فاز دوم را تا ۳0 آذر به نتیجه برسانیم. 

می توان گفت درصد پیشرفت پروژهای شرکت 9۱ در صد می باشد. 
دکتر علی امرایی، مدیرعامل جدید فولاد سنگان نیز در این مجمع گفت: 

توسعه در فولاد سنگان ادامه خواهد داشت.
امرایی تصریح کرد: در سال رونق تولید قطعا فولاد سنگان یکی از شرکت 
هایی است که محصول آن برای کشور استراتژیک است و مواد اولیه فولاد 
مبارکه را به طور پایدار تامین خواهد کرد. وی ادامه داد: پروژه کنسانتره 
را با جدیت پیگیری خواهیم کرد و تکمیل ظرفیت واحد گندله سازی را 
به عنوان استراتژی تعریف کرده ایم. وی تصریح کرد: اعتقاد من، توجه به 
منابع انسانی است و به معیشت، امنیت شغلی و رفاه خانواده پرسنل توجه 
ویژه ای خواهیم داشت. همچنین نگاه مجموعه به مسئولیت اجتماعی 
همچنان ادامه خواهد داشت و فعالیت خود را در این زمینه ادامه خواهیم 
داد.وی یادآور شد کار در ایران و سایر جوامع توسعه ای مانند مشعل از یک 

نفر به نفر دیگر دادن است.
مهندس  راه  که  است  این  تلاش  گفت:  مراسم  این  انتهای  در  امرایی 

میرمحمدی ادامه یابد و از زحمات ایشان تقدیر و تشکر می کنیم.

توسعه فولاد سنگان
 ادامه دارد

برای اولین بار در ایران انجام شد؛

و  مبارکه  فــــولاد   : نوسان   
داخلی  های  همکــــاری شرکت 
ایران، صفحات  در  بار  اولین  برای 
مسی قالبهای ریخته گری مداوم به 
 )HVOF( حرارتی  پاشش  روش 
کاری  عمر  و  شد  دهی  پوشش 
این صفحات از ۳0 به 70 هزار تن 
تختال افزایش یافت که نه تنها در 
رکوردی  نیز  دنیا  در  بلکه  کشور، 

قابل ملاحظه به شمار می آید.
رئیس تعمیرگاه ریخته گری مداوم فولاد مبارکه ضمن اعلام این خبر 
و با بیان اینکه فرایند سرد شدن و تشکیل تختال با قالب اولین تجهیز 
دیگر  عبارت  به  افزود:  شود،  می  آغاز  مداوم  گری  ریخته  ماشینهای 
مهمترین و حساس ترین مرحلۀ تولید تختال، کنترل و نظارت بر نحوۀ 
شروع انجماد مواد مذاب است و این خنک کاری را آب دمین در گردش 

صفحات مسی قالب ها انجام می دهد.
روح اله بیرانوند تصریح کرد: فلز مس هدایت حرارتی بسیار زیادی دارد و 
به خوبی فولاد مذاب را سرد می کند، اما به لحاظ خواص مکانیکی، فلزی 
بسیار ضعیف است و به علت داشتن سختی و تراکم کم، در زمان کوتاهی 
دچار فرسایش و ترك های فراوان می شود و ممکن است به تختال 
های تولیدی آسیب بزند. وی با تأکید بر اینکه میزان زیاد ضریب انتقال 
حرارت مس گاهی اوقات سبب سرمایش سریع و بیش از انتظار تختال و 
در نتیجه بروز ترك در تختال می شود، گفت: سال هاست انواع پوشش 
های متالورژیکی و شیمیایی در کشورهای پیشرفتۀ دنیا اختراع و در این 

صفحات اعمال شده است.
رئیس تعمیرگاه ریخته گری مداوم فولاد مبارکه جدیدترین نوع این 
پوشش دهی را روکشکاری صفحات مسی به وسیلۀ پودر فلزی-سرامیکی 
به روش پاشش حرارتی )HVOF( دانست و اظهار داشت: تا سال ۱۳97 
تحقیقات و تلاش های زیادی برای اجرای این پوشش ها در کشورمان 
صورت گرفته بود، اما متأسفانه به دلایل گوناگون هیچ یک موفق نشده 

بودند.
بیرانوند با بیان اینکه قالب مذکور به مدت ۵۳ روز کاری در خط تولید 
مورد بهره برداری قرار گرفت، تصریح کرد: عمر کاری این صفحات پس 
از عملیات این پوششدهی، از ۳0 به 70 هزار تن تختال افزایش یافت که 
نه تنها در کشور، بلکه در دنیا نیز رکوردی قابل ملاحظه به شمار می آید. 
وی هدف اصلی ایجاد این پوشش را افزایش کیفیت و عمر تختال دانست 
و تأکید کرد: نتایج کیفی تختال های تولیدی به همت کارشناسان کنترل 
کیفی ناحیۀ فولادسازی و دفتر فنی تولید فولادسازی و ریخته گری مداوم 
بررسی شد. خوشبختانه به لحاظ کیفی ترك تختال های تولیدشده با این 
صفحات به میزان ۵۵ درصد و وضعیت جدایش و کنارۀ پروفیلی به ترتیب 
به میزان ۱۵ و ۵0 درصد کاهش یافته است که موفقیت بسیار ارزندهای 

به شمار می آید.

پوشش دهی 
صفحات مسی قالب های ریخته گری 
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رونوشت آگهی حصروراثت
سکینه شرکت العباســیه داراي شناسنامه شماره ۵۶7 به شــرح دادخواست به کلاسه 
98/ ۱0۲8 ح ۵۴  از این شورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان حاجی اسماعیل شرکت العباسیه بشناسنامه ۶۵۱۵ درتاریخ ۱۳۳۵/۴/۱۵ اقامتگاه 
دائمي خود بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به  ۴ پسر ، ۳دختر و۱ 

عیال دائمی به اسامی:
۱-   عبدالکریم شرکت العباسیه به ش ش ۶۵۲0 نسبت با متوفی فرزند )پسر(.۲-  عبدالرحیم 
شرکت العباســیه به ش ش ۶۵۱7 نســبت با متوفی فرزند )پســر(.۳- عبدالرسول شرکت 
العباسیه به ش ش ۶۵۲۱ نسبت با متوفی فرزند )پســر(.۴- غفار شرکت العباسیه به ش ش 
۶۵۲۲ نسبت با متوفی فرزند )پسر(.۵- ربابه بیگم شــرکت العباسیه به ش ش ۶۵۱۶ نسبت 
با متوفی فرزند )دختر(.۶- بیگم صاحب شــرکت العباسیه به ش ش ۲۴۶۳۲ نسبت با متوفی 
فرزند )دختر(.7- سکینه شرکت العباســیه به ش ش ۵۶7 نسبت با متوفی فرزند )دختر(.8- 
زهرا بیگم شرکت العباسیه فرزند میرزا جعفر به ش ش ۶۵۲۳ نسبت با متوفی عیال )همسر(

ولاغیر.اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي ظرف 

یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱09۴۵

رونوشت آگهی حصروراثت

جواد زیدی کوله پارچه داراي شناسنامه شــماره ۲79۱ به شرح دادخواست به کلاسه 
98/ 9۵۳ ح ۱0  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان قدرت اله زیدی بشناسنامه ۱0 درتاریخ 98/۱/۳۱ اقامتگاه دائمي خود بدرود 
زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت به ۴ پسر، ۱ دختر و۱ همسر به 

اسامي:
۱-  حسین زیدی به ش ش ۱7۵ نسبت با متوفی فرزند.

۲- جواد زیدی کوله پارچه به ش ش ۲79۱ نسبت با متوفی فرزند.
۳- محمد زیدی کوله پارچه به ش ش ۱۱۵9 نسبت با متوفی فرزند.
۴- سعید زیدی کوله پارچه به ش ش 8۴80 نسبت با متوفی فرزند.

۵- مرضیه زیدی کوله پارچه به ش ش ۲۱9۱ نسبت با متوفی فرزند.
۶- ماه سلطان مهیاری ده سرخی به ش ش ۱0 نسبت با متوفی همسر.

ولاغیر.اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید 
تا هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه ۱0 شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱0۴77

رونوشت آگهی حصروراثت

الهام احمدی دستجردی داراي شناسنامه شماره ۲870 به شرح دادخواست به کلاسه 
9۲0/98 ح۵۴  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان حسین احمدی دستجردی  بشناســنامه ۳ درتاریخ 98/۲/۲۴ اقامتگاه دائمي 
خود بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به ۱ پسر،۳ دختر و۱ 

همسر به اسامي:
۱-  امید احمدی دستجردی به ش ش ۱۵ نسبت با متوفی فرزند.

۲-  الهام احمدی دستجردی به ش ش ۲870 نسبت با متوفی فرزند.
۳-  الناز احمدی دستجردی به ش ش ۱۲7۱۶0۲8۱۴ نسبت با متوفی فرزند.
۴-  آتنا احمدی دستجردی به ش ش ۱۲7۳۶88۳09 نسبت با متوفی فرزند.

۵- مهرالسادات طباطبائی دستجردی به ش ش ۱9۳7 نسبت با متوفی همسر.
 ولاغیر.

اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۵0۲۶۶۴

رونوشت آگهی حصروراثت

پروانه عطارزاده جوزدانی داراي شناسنامه شــماره ۲۶0 به شرح دادخواست به کلاسه 
90۶/98 ح۱0 از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان محمود عطارزاده جوزدانی بشناسنامه ۶۲۴ درتاریخ 9۶/۲/۱۱ اقامتگاه دائمي 
خود بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت به ۳ پسر ، ۲ دختر و 

۱ همسر  به اسامي:
۱- حسین عطارزاده جوزدانی به ش ش ۴ نسبت با متوفی فرزند ) پسر(.

۲- عباس عطارزاده جوزدانی به ش ش ۴۴۴ نسبت با متوفی فرزند ) پسر(.
۳-  محسن عطارزاده جوزدانی به ش ش 9۶7 نسبت با متوفی فرزند ) پسر(.
۴- پروانه عطارزاده جوزدانی به ش ش ۲۶0 نسبت با متوفی فرزند ) دختر(.

۵- محبوبه عطارزاده جوزدانی به ش ش ۳9۲78 نسبت با متوفی فرزند ) دختر(.
۶-  اقدس خاتم ساز به ش ش ۲۵۴ نسبت با متوفی همسر.

ولاغیر.اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید 
تا هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه ۱0 شوراي حل اختلاف. م الف/۵0۲۶۶۶

رونوشت آگهی حصروراثت

محمدحســین پوربافرانی داراي شناسنامه شماره ۵9 به شــرح دادخواست به کلاسه 
907/98 ح۱0  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان فتح اله پوربافرانی بشناسنامه 9 درتاریخ 98/۳/۱۴ اقامتگاه دائمي خود بدرود 
زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت به ۳ پســر و ۴ دختر ۱ همسر

 به اسامي:
۱- محمدحسن پوربافرانی به ش ش ۵9 نســبت با متوفی فرزند۲- احمد پوربافرانی به 
ش ش ۳0 نسبت با متوفی فرزند ۳- ســعید پوربافرانی به ش ش ۲۲۳ نسبت با متوفی 
فرزند ۴- زهره پوربافرانی به ش ش ۱7 نســبت با متوفی فرزند ۵-  سهیلا پوربافرانی به 
ش ش ۱۱۱8 نســبت با متوفی فرزند ۶- لیلا پوربافرانی به ش ش ۲89 نسبت با متوفی 
فرزند7- سمیه پوربافرانی به ش ش ۴۲۱۳ نسبت با متوفی فرزند8- زهره پوربافرانی به 

ش ش ۲۳ نسبت با متوفی همسرولاغیر.
اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۱0 شوراي حل اختلاف. م الف/۵0۲۵۲0

رونوشت آگهی حصروراثت

سکینه شرکت العباسیه داراي شناسنامه شماره ۵۶7 به شرح دادخواست به کلاسه 
98/ ۱0۲9 ح ۵۴  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شادروان عبدالصمد شرکت العباسیه بشناسنامه ۶۵۱9 درتاریخ ۱۳۳۴/۲/۶ 
اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به  

پدر به اسم:
۱-  حاجی اسماعیل شرکت العباسیه  فرزند مشهدی احمد به ش ش ۶۵۱۵ نسبت 

با متوفی پدر.

و غیر ازنامبرده وارث دیگری نداشته است.

اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱09۴۴

رونوشت آگهی حصروراثت

گوهربیگم هاشــمیان عطاآبادی داراي شناسنامه شــماره ۱۴00 به شرح دادخواست به 
کلاسه 9۵9/98 ح ۱0  از این شــورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شادروان شهربانو هاشــم پور عطاآبادی بشناســنامه ۱۲۳۱ درتاریخ 77/۲/۲۴ 
اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به ۲ پسر 

،۳ دختر  و همسر به اسامي:
۱- سیدرضا هاشمیان عطاآبادی به ش ش ۱۲7۶ نسبت با متوفی فرزند) پسر(.

۲- سیدحسن هاشمیان عطاآبادی به ش ش ۱۳00 نسبت با متوفی فرزند) پسر(.
۳-  سکینه هاشمیان عطاآبادی به ش ش ۵۴ نسبت با متوفی فرزند) دختر(.

۴- گوهربیگم هاشمیان عطاآبادی به ش ش ۱۴00 نسبت با متوفی فرزند) دختر(.
۵- فاطمه بیگم هاشمیان عطاآبادی به ش ش ۴07۲ نسبت با متوفی فرزند) دختر(.

۶- سیدمحمد هاشمیان عطاآبادی به ش ش 8۱ نسبت با متوفی همسر
ولاغیر.

اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه ۱0 شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱۱۴۲۳

رونوشت آگهی حصروراثت

ایران غازی اصفهانی داراي شناسنامه شــماره 98 به شرح دادخواست به کلاسه 999/98 
ح ۱0  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان 
احمد شاهین بشناسنامه ۲۳ درتاریخ 98/۲/9 اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي گفته ورثه 

حین الفوت آن مرحوم منحصراست به ۳پسر، ۱ دختر و همسر به اسامي:
۱- آرش شاهین به ش ش ۵09 نسبت با متوفی فرزند.

۲-  اشکان شاهین به ش ش ۳۲۵ نسبت با متوفی فرزند.

۳- اردشیر شاهین به ش ش ۴۶۳ نسبت با متوفی فرزند.
۴-  قدسیه شاهین  به ش ش ۲۵9 نسبت با متوفی فرزند .

۵- ایران غازی اصفهانی به ش ش 98 نسبت با متوفی همسر .
ولاغیر.

اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۱0 شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱۱۴۲۵

رونوشت آگهی حصروراثت

سید مرتضی میرمعصومی داراي شناسنامه شماره ۱۴۳7 به شرح دادخواست به کلاسه 
998/98 ح ۱0  از این شــورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده 
که شادروان سیدحسن میرمعصومی بشناسنامه 8 درتاریخ 97/۶/۱۲ اقامتگاه دائمي خود 
بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به ۵ پسر ،۱ دختر  و ۱همسر 

به اسامي:
۱-  سید مرتضی میرمعصومی کرمی به ش ش ۱۴۳7 نســبت با متوفی فرزند) پسر(.۲- 
سید کمال میرمعصومی کرمی  به ش ش ۱۲8۳۲۳۳۳8۱ نسبت با متوفی فرزند) پسر(.۳-  
سید جلال میرمعصومی کرمی به ش ش ۱۲۳7۵ نسبت با متوفی فرزند) پسر(.۴- سید 
فرهاد میرمعصومی کرمی به ش ش ۱۲۳7۶ نسبت با متوفی فرزند) پسر(.۵- سید جواد 
میرمعصومی کرمی به ش ش ۱۱۱ نســبت با متوفی فرزند) پسر(.۶- زهرا میرمعصومی 
کرمی به ش ش ۴۶7۳۲ نسبت با متوفی فرزند) دختر(.7- عصمت صدری کرمی به ش ش 
۱0 نسبت با متوفی همسر.ولاغیراینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در 
یک نوبت آگهي مي نماید تا هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از 

تاریخ نشر نخستین آگهي ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۱0 شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱۱۳۵9

رونوشت آگهی حصروراثت

گوهربیگم هاشــمیان عطاآبادی داراي شناسنامه شــماره ۱۴00 به شرح دادخواست به 
کلاسه 9۵8/98 ح ۱0  از این شــورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شادروان سیدمحمد هاشمیان بشناسنامه 8۱ درتاریخ 8۴/۱۲/۱۲ اقامتگاه دائمي 
خود بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت به ۲ پسر و ۳ دختر به 

اسامي:
۱- سیدرضا هاشمیان عطاآبادی به ش ش ۱۲7۶ نسبت با متوفی فرزند) پسر(.

۲- سیدحسن هاشمیان عطاآبادی به ش ش ۱۳00 نسبت با متوفی فرزند) پسر(.
۳-  سکینه هاشمیان عطاآبادی به ش ش ۵۴ نسبت با متوفی فرزند) دختر(.

۴- گوهربیگم هاشمیان عطاآبادی به ش ش ۱۴00 نسبت با متوفی فرزند) دختر(.
۵- فاطمه بیگم هاشمیان عطاآبادی به ش ش ۴07۲ نسبت با متوفی فرزند) دختر(.

ولاغیر.اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید 
تا هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۱0 شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱۱۴۲۲

رونوشت آگهی حصروراثت

شهرام اکبری داراي شناسنامه شماره 8۳۴ به شرح دادخواست به کلاسه 98/ ۱0۳۳ ح 
۵۴  از این شورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان 
مصطفی اکبری بشناســنامه ۳۳ درتاریخ 98/۳/۲7 اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي 

گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به ۲ پسر ، ۲ دختر و ۱همسر به اسامي:
۱-   کامران اکبری  به ش ش 7۴۶ نسبت با متوفی فرزند.
۲-  شهرام اکبری به ش ش 8۳۴ نسبت با متوفی فرزند.
۳-  مرضیه اکبری به ش ش ۵۴ نسبت با متوفی فرزند.
۴-  الهام اکبری به ش ش ۶۵۴ نسبت با متوفی فرزند .
۵- اقدس فخاری به ش ش 89 نسبت با متوفی همسر.

ولاغیر.
اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱0۶۳7

رونوشت آگهی حصروراثت

اصغر مولائی جزی داراي شناسنامه شماره ۳9 به شرح دادخواست به کلاسه 98/ 9۶۶ 
ح ۱0  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان 
هوشنگ مولائی جزی بشناسنامه 9۱۶۶۴ درتاریخ 89/۲/۲۶ اقامتگاه دائمي خود بدرود 
زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به ۱ همسر ، ۱ دختر و ۴ پسر به 

اسامي:
۱-  بتول خادم خراسانی به ش ش ۴90۴۲ نسبت با متوفی زوجه.

۲- زهره مولائی جزی به ش ش ۱۳8۴ نسبت با متوفی فرزند.
۳- مهدی مولائی جزی به ش ش 7۵99 نسبت با متوفی فرزند.
۴- حمید مولائی جزی به ش ش ۲800 نسبت با متوفی فرزند.

۵- اکبر مولائی جزی به ش ش ۱0۲۲ نسبت با متوفی فرزند.
۶- اصغر  مولائی جزی به ش ش ۳9 نسبت با متوفی فرزند.

ولاغیر.اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید 
تا هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه ۱0 شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱0۴8۲

رونوشت آگهی حصروراثت

مهین ناروئی داراي شناسنامه شماره 7 به شرح دادخواست به کلاسه ۱00۱/98 ح ۱0  از 
این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان غلامرضا 
جهانگیری بلطاقی بشناســنامه ۴ درتاریخ 97/۱۲/۱۳ اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي 

گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به ۴ پسر ، ۲ دختر و ۱ همسر به اسامي:
۱- سعید جهانگیری  به ش ش ۶۲۱000۲۱۳7 نسبت با متوفی فرزند.

۲- وحید جهانگیری بلطاقی به ش ش ۲۴07 نسبت با متوفی فرزند.
۳- یاسر جهانگیری بلطاقی به ش ش ۲۵0۵ نسبت با متوفی فرزند.
۴- ظهیر جهانگیری بلطاقی به ش ش ۲۴08 نسبت با متوفی فرزند.
۵- نسرین جهانگیری بلطاقی به ش ش ۲0۲ نسبت با متوفی فرزند.

۶- سمیه جهانگیری بلطاقی به ش ش 7۶ نسبت با متوفی فرزند.
7- مهین ناروئی به ش ش 7 نسبت با متوفی همسر.

ولاغیر.
اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه ۱0 شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱۱۴۶۲

رونوشت آگهی حصروراثت

امیرحسین جلال زاده داراي شناسنامه شــماره ۱۲70۵7۲7۳۳ به شرح دادخواست به 
کلاسه ۱0۳9/98 ح۵۴  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شادروان پرویز جلال زاده بشناسنامه ۱۶۳ درتاریخ 98/۳/۲0 اقامتگاه دائمي خود 
بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به ۳ پسر ، ۱ دختر  و ۱همسر 

به اسامي:
۱- رامین جلال زاده به ش ش ۲۳97 نسبت با متوفی فرزند.

۲-  افشین جلال زاده به ش ش ۱8۱۴ نسبت با متوفی فرزند.
۳-  امیرحسین جلال زاده به ش ش ۱۲70۵7۲7۳۳ نسبت با متوفی فرزند.

۴-  دنیا جلال زاده به ش ش ۱۴۵۳ نسبت با متوفی فرزند .
۵-  هما اقدام رشتی به ش ش ۳۳ نسبت با متوفی همسر .

ولاغیر.
اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱۱۴۳۶

رونوشت آگهی حصروراثت

زهرا فروی بوکالت خانم مژگان ســلطان رضاســی ) ذینفع( داراي شناســنامه شماره 
۱۲8۶8۲۳۳90 به شرح دادخواست به کلاســه 98/ ۲۱9 ح ۵۴  از این شورا درخواست 
گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان عذرا ام شلی بشناسنامه ۴80 
درتاریخ 97/۱0/۲۵ اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم 

منحصراست به  ۲ پسر و ۴ دختر  به اسامی:
۱-  سید مصطفی امامی فرزند سید اسماعیل به ش ش ۲۴8 نســبت با متوفیه فرزند ) 
پسر(.۲-  ســید مجتبی امامی فرزند سید اســماعیل به ش ش ۱۶00 نسبت با متوفیه 
فرزند ) پسر(.۳-  فخرالسادات ) فخری( امامی فرزند سید اسماعیل به ش ش 7۶ نسبت 
با متوفیه فرزند ) دختر(.۴- زهره امامی فرزند ســید اســماعیل به ش ش ۳۶۱ نسبت با 
متوفیه فرزند ) دختر(.۵- مریم امامی فرزند ســید اســماعیل به ش ش ۶7۵ نسبت با 
متوفیه فرزند ) دختر(.۶- سادات امامی فرزند سید اسماعیل به ش ش ۱۲7۲۱7۴90۵ 

نسبت با متوفیه فرزند ) دختر(.
ولاغیر.اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید 
تا هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱0۶09

رونوشت آگهی حصروراثت

محمدحسین محمدزاده داراي شناسنامه شماره 00۱۱09۳70۵۶ به شرح دادخواست 
به کلاسه 98/ ۱0۳۵ ح ۵۴  از این شورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین 
توضیح داده که شــادروان امیر محمدزاده بشناســنامه ۳99 درتاریخ 98/۳/7 اقامتگاه 
دائمي خود بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت به ۱ پسر، ۲ 

دختر ، همسر و مادر به اسامی:
۱-  محمدحسین محمدزاده به ش ش 00۱۱09۳70۵۶ نسبت با متوفی فرزند.

۲- فاطمه محمدزاده به ش ش ۵09۴ نسبت با متوفی فرزند.
۳-  زینب محمدزاده به ش ش ۱899 نسبت با متوفی فرزند.

۴-  زهرا گیلانی اصل ورنوسفادرانی به ش ش ۴99۳۴ نسبت با متوفی همسر.
۵-  نازنین اصل ورنوسفادرانی به ش ش ۱۱8۵7 نسبت با متوفی مادر.

ولاغیر.اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید 
تا هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱09۱۵

رونوشت آگهی حصروراثت

علی امینی آفارانی داراي شناسنامه شماره ۱۲708۲9۶9۶ به شرح دادخواست به کلاسه 98/ 
۱0۳۴ ح ۵۴  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان 
عزت جمشیدی آفارانی بشناسنامه ۱۴۵۵ درتاریخ 97/۱۲/۱7 اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي 

گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به ۱ پسر، ۴ دختر و همسر به اسامی:
۱-  علی امینی آفارانی به ش ش ۱۲708۲9۶9۶ نسبت با متوفی فرزند.

۲- همدم امینی به ش ش ۲۳۴8 نسبت با متوفی فرزند.
۳-  اعظم امینی آفارانی به ش ش ۲۳۴9 نسبت با متوفی فرزند.
۴-  فاطمه امینی آفارانی به ش ش ۲۴8 نسبت با متوفی فرزند.
۵-  رضوان امینی آفارانی به ش ش ۳9 نسبت با متوفی فرزند.

۶- مرتضی امینی آفارانی به ش ش ۳۶ نسبت با متوفی همسر.
ولاغیر.

اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا هرکسي 
اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي ظرف یک ماه 

به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱07۴9

رونوشت آگهی حصروراثت

مجتبی وحدت فر داراي شناسنامه شماره ۴۱۵ به شرح دادخواست به کلاسه 99۶/98 
ح ۱0  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان 
میرزا مصطفی وحدت فر بشناسنامه 80۳ درتاریخ 97/۵/۳0 اقامتگاه دائمي خود بدرود 
زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت به ۲ پسر ، ۴ دختر و  همسر به 

اسامي:
۱- محسن وحدت فر به ش ش ۴۵ نســبت با متوفی فرزند.۲- مجتبی وحدت فر به ش 
ش ۴۱۵ نســبت با متوفی فرزند.۳- زهره وحدت فر به ش ش ۵۲8۲8 نسبت با متوفی 
فرزند.۴- زینت وحدت فر به ش ش ۱۳78 نسبت با متوفی فرزند.۵- مریم وحدت فر به 
ش ش ۴۴0۵9 نســبت با متوفی فرزند.۶- محبوبه وحدت فر به ش ش ۱۴۶۱ نسبت با 

متوفی فرزند.7- زهرا گیاهی به ش ش 98۲ نسبت با متوفی همسر.
ولاغیر.

اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه ۱0 شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱09۲7

رونوشت آگهی حصروراثت

محمدرضا جبروتیان داراي شناســنامه شــماره ۱۲878۶0۵۴0 به شرح دادخواست 
به کلاســه 98/ 98۱ ح ۱0  از این شورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین 
توضیح داده که شادروان علی جبروتیان بشناسنامه ۱۲7۱۵۱9۵8۵ درتاریخ 98/۲/۱8 
اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به  ۱ 

همسر ، پدر و مادر و  به اسامی:
۱-  فرزانه شیاسی به ش ش ۱۲7۱0799۵۱ نسبت با متوفی همسر.

۲-  طوبی امینی به ش ش ۲۳0۳ نسبت با متوفی مادر.
۳-  محمدرضا جبروتیان به ش ش 7۵0 نسبت با متوفی پدر.

 ولاغیر.اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي 
نماید تا هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 

آگهي ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۱0 شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱0۶۱۴

رونوشت آگهی حصروراثت

حامد مســلم زاده داراي شناسنامه شماره ۱۲70۳۳00۴7 به شــرح دادخواست به کلاسه 
۱0۳۶/98 ح ۵۴  از این شورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان محمد مسلم زاده بشناسنامه ۵7900 درتاریخ 98/۳/۲0  اقامتگاه دائمي خود بدرود 

زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به ۲پسر، همسر و مادر به اسامي:
۱-  حمیدرضا مسلم زاده به ش ش ۶۶08 نسبت با متوفی فرزند.

۲- حامد مسلم زاده به ش ش ۱۲70۳۳00۴7 نسبت با متوفی فرزند.
۳- پروانه کاغذچی به ش ش ۳۳78۶۵ نسبت با متوفی همسر.

۴- اشرف باطنی به ش ش ۱۶09 نسبت با متوفی مادر.
ولاغیر.

اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا هرکسي 
اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي ظرف یک ماه به 

شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۵۴ شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱۱0۳۱

رونوشت آگهی حصروراثت

فخری تنظیفیان داراي شناســنامه شــماره ۱9۲۵ به شــرح دادخواســت به کلاســه 
98/ ۱00۲ ح۱0   از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان حسن تنظیفیان بشناسنامه ۱0۵۵ درتاریخ 9۵/8/۲7 اقامتگاه دائمي خود بدرود 

زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به ۲ پسر و ۳ دختر به اسامي:
۱- مهدی تنظیفیان به ش ش ۲۱۶۴ نسبت با متوفی فرزند)پسر(.

۲-  حسین تنظیفیان به ش ش ۴98۲۶ نسبت با متوفی فرزند)پسر(.
۳- فرشته تنظیفیان به ش ش 88۵ نسبت با متوفی فرزند)دختر(.

۴- فخری تنظیفیان به ش ش ۱9۲۵ نسبت با متوفی فرزند)دختر(.
۵-  فرناز تنظیفیان به ش ش ۱۲70۳۳۱90۶ نسبت با متوفی فرزند)دختر(.

ولاغیر.
اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۱0 شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱۱۴۶8

رونوشت آگهی حصروراثت

کبرا براتی داراي شناسنامه شماره ۱۳۶9 به شرح دادخواست به کلاسه 997/98 ح۱0  از 
این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان علی براتی 
بشناسنامه ۳ درتاریخ 98/۳/۳ اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن 

مرحوم منحصراست به ۲ پسر ، ۱ دختر و همسر به اسامي:

۱- قاسم براتی به ش ش ۲7۵ نسبت با متوفی فرزند.
۲-  اسماعیل براتی به ش ش ۱0۱0۳ نسبت با متوفی فرزند.

۳- لیلا براتی به ش ش ۱۲70۴7۱9۱0 نسبت با متوفی فرزند.
۴- کبرا براتی به ش ش ۱۳۶9 نسبت با متوفی همسر .

ولاغیر.
اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۱0 شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱۱۴۴۶

رونوشت آگهی حصروراثت

لیلا هدایت خوزانی داراي شناسنامه شماره ۱0۵0۱ به شرح دادخواست به کلاسه 98/ 
987 ح ۱0  از این شورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان محمدعلی هدایت خوزانی بشناسنامه ۶۱۳ درتاریخ 98/۱/۲۱ اقامتگاه دائمي 
خود بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت به ۲ پسر، ۱ دختر ، 

همسر  و مادر  به اسامی:
۱-  سعید هدایت خوزانی به ش ش ۲۲0۵ نسبت با متوفی فرزند) پسر(.
۲- امین هدایت خوزانی به ش ش ۳880 نسبت با متوفی فرزند) پسر(.

۳-  لیلا هدایت خوزانی به ش ش ۱0۵0۱ نسبت با متوفی فرزند) دختر(.
۴-  زیبا رحیمی دهاقانی به ش ش ۱8۳0 نسبت با متوفی همسر.

۵-  فاطمه نوروزی خوزانی به ش ش 99 نسبت با متوفی مادر.
ولاغیر.

اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه ۱0 شوراي حل اختلاف. م الف/۵۱0۶۲۶

رونوشت آگهی حصروراثت

مســعود غلامی مندرجانی با وکالت محمدرضا داوری دولت آبادی داراي شناســنامه 
شــماره ۱۲7۱۲8۶۵۳۱ به شرح دادخواســت به کلاســه 909/98 ح۱0  از این شورا 
درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان صفرعلی غلامی 
بشناســنامه 9 درتاریخ 98/۲/۱0 اقامتگاه دائمي خود بــدرود زندگي گفته ورثه حین 

الفوت آن مرحوم منحصراست به ۳ پسر و ۳ دختر و ۲ همسر به اسامي:
۱- مرتضی غلامی  به ش ش ۲۴۴0 نســبت با متوفی فرزنــد.۲- مجتبی غلامی به ش 
ش ۳۲۵ نسبت با متوفی فرزند۳- مسعود غلامی مندرجانی به ش ش ۱۲7۱۲8۶۵۳۱ 
نســبت با متوفی فرزند۴- اعظم غلامی مندرجانی به ش ش ۲۵۶۲ نســبت با متوفی 
فرزند۵- اکرم غلامی مندرجانی به ش ش ۱۲07 نســبت با متوفی فرزند۶- ندا غلامی 
مندرجانی به ش ش ۱۳۶۶ نسبت با متوفی فرزند7-  فاطمه بیگم ابوطالبی به ش ش ۵۴ 

نسبت با متوفی همسر8- زیبا رحیمی  به ش ش ۱9۱8 نسبت با متوفی همسرولاغیر. 
اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه ۱0 شوراي حل اختلاف. م الف/۵0۳۱۲7



قـرار بود »معلمی شـغل انبیا« باشـد. شـاید زمانی بود؛ شـاید 
هـم هنوز باشـد. بی شـک میلیون هـا معلـم در ایـران و جهان 
هنـوز هـم صادقانـه و پیامبرگونـه وقت و عمـر خـود را فدای 
دانش آموزان شـان می کننـد؛ امـا دسـت کم فجایعـی همچون 
خبـر آزار جنسـی اخیـر بـه مـا تلنگرهایـی می زنـد کـه بـد 
نیسـت گـه گاه، دسـت از تعـارف و تمجیـد معمـول برداریم و 
نگاهـی آسیب شناسـانه بـه وضعیت آمـوزش و پرورش کشـور 
بیندازیـم. بنـای کهنی که بـه باور ما، طـی چهار دهـه ای که از 
پیـروزی انقلاب می گذرد، دسـت کم 4 تیشـه مهلک بـه بنیان 

آن وارد شـده است:

نخست: گزینش
بزرگتریـن آسـیب؛ دسـت مایه ای بـرای مهندسـی اجتماعـی. حـذف و 
اسـتضعاف تمـام آنـان کـه »خـودی« نبودنـد. ایجـاد رانت برای اقشـار 
خـاص و از همـه بدتـر، »ترویـج فرهنگ تزویـر و ریا« در میـان آنانی که 

اعتقـادی بـه مدل هـای مطلـوب حکومتی نداشـتند. 
آمـوزش و پرورش، بی شـک بزرگترین قربانی سـد گزینـش بود. هرچند، 
در ظاهـر امـر، فیلترهـای گزینش در همه جا یکسـان عمل می کـرد، اما 
واقعیـت ایـن اسـت کـه بـرای یـک کارمنـد اداری یـا یک نیـروی فنی، 
آغشـته شـدن و تـن دادن بـه فرهنـگ تظاهـر و تزویـر چنـدان مهلک 
نباشـد. معلمـی اما، یکسـره بـا همین خلقیات انسـانی در ارتباط اسـت. 
اگـر مـا معلـم را مجبور بـه ریـاکاری کنیم، آن هـا چه چیـز می خواهند 

بـه فرزندانمان آمـوزش دهند؟

دوم: بازاری کردن معادلات مدارس
دومیـن تیشـه عمیقـی کـه بـه آمـوزش و پـرورش مـا وارد شـد، بحـث 
خصوصـی  سـازی بـود. مـدارس غیرانتفاعـی، در ابتدا با هـدف کمک به 

دولـت و بهبـود کیفیـت آمـوزش و پـرورش رونـق پیـدا کردند. 
بـا ایـن حـال، خیلـی زود بـازار رقابتـی، بنیـان فلسـفی این مـدارس را 

دگرگـون سـاخت. 
سـیطره معیـار »جـذب هرچـه بیشـتر دانش آمـوز« آن هـم بـا افزایش 
نجومـی شـهریه ها، کار مـدارس غیرانتفاعـی را به جایی رسـاند که عملًا 
بـه بنگاه هـای پـر زرق و برقـی بـدل شـدند کـه تنهـا هدف شـان جلب 

رضایـت مشـتری، »بـه هر قیمتی« اسـت.
سـیطره ایـن »ذهنیـت بـازاری«، بر آمـوزش و پـرورش تقریبـاً در تمام 

دنیـا یـک خطر قرمـز بـه حسـاب می آید. 
بزرگتریـن  نمـاد  عنـوان  بـه  آمریـکا،  در  کـه  بدانیـد  اسـت  کافـی 
»سـرمایه داری« جهانـی، تنهـا 7 درصـد مـدارس خصوصـی هسـتند و 
بالـغ بـر 9۳ درصـد دیگـر دولتی انـد. در حالـی که در کشـور مـا، درصد 
دانش آمـوزان محصـل در مدارس غیرانتفاعی از مـرز ۱۱ درصد هم عبور 

کـرده و بـه سـرعت در حـال پیشـرفت اسـت.

سوم: سقوط سطح زندگی معلمان
حقیقـت غیرقابـل انـکاری اسـت کـه کاهـش جذابیت هـای مالـی، بـه 
کاهـش کیفیـت نیروهـا منجـر خواهد شـد. شـاید دشـوار بتوان سـطح 
درآمـدی معلمـان ایرانـی را بـا همتایـان کشـورهای پیشـرفته جهـان 
مقایسـه کـرد، اما دسـت کم یک معیار سـاده برای این مقایسـه می توان 
پیشـنهاد داد: مقایسـه درآمـد معلمـان هرکشـور، بـه نسـبت میانگیـن 

درآمدهـای همان کشـور!
آمارهـای بسـیار زیـادی وجـود دارد کـه نشـان می دهـد در کشـورهای 
پیشـرفته جهـان، سـطح درآمـد معلمـان اگـر نـه هـم رده پزشـکان یـا 
مهندسـان، بلکـه دسـت کم بسـیار نزدیـک بـه میانگیـن ایـن گروه هـا 
قـرار دارد. امـا شـکاف درآمدی معلمان ایرانی با چنین مشـاغلی بسـیار 
چشـم گیر اسـت. خبرگـزاری فـارس، در این مـورد آمارهایـی ارائه کرده 
کـه نشـان می دهد اساسـا میانگین حقوق معلمـان ایرانـی، حدود نصف 
میانگیـن درآمد سـرانه ایرانیان اسـت که این خود نشـان دهنده جایگاه 
و اهمیتـی اسـت کـه مـا برای آمـوزش و پـرورش خـود ایجـاد کرده ایم.

چهارم: انکار کردن دستاوردهای علمی جهان
در نهایت آن که، خاطرات تلخ »مدرسه سـوزی ها« در دوران مشـروطیت، 
هنـوز هـم به اشـکال جدیدی در نظام آموزشـی ما تکرار می شـود. تداوم 
سـیطره سـنتی ترین تفکراتـی کـه در دوره مشـروطه مـدارس را مایـه 
انحـراف جامعـه می دانسـت )فتوایـی وجـود دارد که می گوید »شـیمی 
حرام اسـت«!( و در دهه ۴0 »مدرسـه رفتن دختران« را مایه گسـترش 
فسـاد و فحشـا می خوانـد، امـروز هـم به همان شـیوه و با همـان ادبیات 
پیشـرفته ترین دسـتاوردهای نظام هـای آموزشـی جهـان را بـه چـوب 

»ترویـج فرهنـگ منحط غربی مـی راند.
بـه یـاد بیاورید کـه چه کسـانی و با چه هیاهویی، اجرایی شـدن اسـناد 
چشـم انداز ۲0۳0 یونسـکو را باعـث گسـترش بی بند و بـاری در مدارس 
قلمـداد کردنـد و جلـوی اش را گرفتنـد. حـالا کـه فاجعه دیگـری از آزار 
و اذیـت جنسـی کودکان مان منتشـر شـده، آیـا می پذیرند کـه طراحان 
سـند ۲0۳0، محصـول یـک عمـر تجربـه و دانش نویـن آموزشـی را به 
کار گرفتـه بودنـد و اتفاقـاً همین فجایـع را دیده بودند که می خواسـتند 

کـودکان را بـا مفاهیمـی از قبیل آزارهای جنسـی آشـنا کنند؟

پورابراهیمــی عضو کمیســیون 
اقتصادی مجلس می گوید، بیش 
از ۵۰ تا ۶۰ هزار میلیارد تومان فرار 
مالیاتی وجود دارد. حدود ۱۲ هزار 
میلیارد تومان مالیات از کســانی 
وصول شــد که اطلاعــات آنها از 
تراکنش های بانکی بدست آمد. این افراد حتی یکبار هم به 

دولت مالیات نداده بودند.
سازمان بین المللی شفافیت در گزارش خود مربوط به سال 
۲۰۱۵ رتبه ایران به لحاظ شــاخص ادراک فساد ایران در 
میان ۱۶7 کشــور جهان را ۱3۱ اعلام کرده است.شاخص 
ادراک فساد میزان فســاد اداری و اقتصادی در کشورها را 
نشان می دهد و برای هر کشــور نمره ای از صفر تا ۱۰۰ بر 

اساس این شاخص تعیین می شود. 
هرچه این نمره بیشتر باشد دلالت بر فساد کمتر است. ایران 
در رده بندی جهانی ادراک فساد در ســال ۲۰۱4 در میان 
۱7۵ کشور جهان رتبه ۱3۶و در ســال ۲۰۱3 رتبه ۱44 را 

بدست آورده بود .
بر اساس این آمارها که توسط سازمان شفافیت جهانی ارائه 
شده است ایران یکی از غیر شفاف ترین اقتصادهای جهان را 
دارد. در این شرایط دولت کمترین اطلاعات را از میزان درامد 
و دارایی شهروندان در اختیار دارد و اکثریت جامعه به غیر از 
حقوق بگیران دولت، موقعیت و شرایط مناسبی برای پنهان 

کردن درامد خود در اختیار دارند.

در دنیا از کشورهایی که شفافیت اقتصادی زیادی ندارند به 
عنوان بهشت پولشویی و فرار مالیاتی یاد می شود. چرا که 
بهترین فرصت را برای ثروتمندتر شدن دلالان، قاچاقچیان، 
اختلاسگران و صاحبان سرمایه های کلان بدون پرداخت 

مالیات، فراهم می کند. 
در سال های اخیر یکی از سیاست های اصلی دولت کاهش 
وابســتگی کشــور به نفت و تامین هزینه ها از طریق اخذ 

مالیات بیشتر بوده است. 
در این شرایط دولت که زیر فشار سنگین تحریم ها قرار دارد، 
سعی می کند با روش های دیگری از قبیل ارزش افزوده بر 
کالاهای مصرفی یا بیشتر کردن عوارض پرداختی) از قبیل 
عوارض مسکن، پول آب، برق، گاز، عوارض خروج از کشور و 
امثالهم( پولی را در غالب مالیات دریافت نماید. در واقع دولت 
در غیاب یک سیستم کارآمد برای شناسایی افراد با سطح 
درآمد بالا یا مجرمان فرار مالیاتی دســت خود را در جیب 
فقیرترین اقشار جامعه کرده اســت تا با تحمیل مالیات به 
کالاهای اولیه مصرفی، بر بار گرانی و تورم کمر شکن بیفزاید. 

اغلب پولی که امروز به عنوان مالیات دریافت می شود بدون 
توجه به میزان درامد خانوارها بوده و در نهایت بیشترین فشار 

را به اقشار ضعیف و آسیب پذیر جامعه وارد می کند. 
این شیوه کسب درآمد دولت را بیشتر از آنکه دریافت مالیات 
برای کم کردن فاصله طبقاتی را به یاد بیاورد ، جیب بری از 
فقرا یا پرداخت یارانه توســط فقرا به ثروتمندان را به خاطر 

می آورد.

   مهران صولتی 

سال پنجم
شماره هشتاد و هفت

۱۱ تیرماه ۱۳98
۲8 شوال  ۱۴۴0

 صاحب امتیاز و مدیر مسئول: مجید محققیان
زیر نظر شورای سردبیری
   صفحه آرایی: نوسان

 چاپ: آینده

 آدرس: اصفهان، خیابان دانشگاه کوچه شماره ۵ 
ساختمان مرکز آموزش بازرگانی

 صندوق پستی: 8۱۵898۱8۶۵
 تلفن: 0۳۱-۳۲۶۱78۵9

 توزیع:آرمان پخش

معاون علمی و فناوری رئیس جمهور گفت: جایگاه اصلی اقتصاد دانش بنیان ایران 
در چهار سال گذشته ۵۵ رتبه بهبود پیدا کرده و هم اکنون شصت و پنجم جهان 
یابد. باید بهبود  امر شرایط محیط کسب و کار بوده که  این  است که علت آن 
سورنا ستاری در سفر یک روزه خود به کاشان اظهار کرد: مهم ترین اولویت برای رونق 
کسب و کارهای دانش بنیان و استارتاپی، آمادگی محیط استان برای میزبانی از 

نوآوری های جوانان خلاق است .

بانک مرکزی در گزارش وضعیت مانده سپرده ها نزد بانک ها و موسسه های اعتباری در 
پایان اسفند ماه 97 نسبت به پایان سال 9۶ خبر از افزایش ۲۵.۶ درصدی داد. براساس 
جداول آماری، مانده کل سپرده های بانکها و موسسات اعتباری در پایان اسفندماه 97 
بیش از ۲0۶7۳.۴ هزار میلیارد ریال بود که نسبت به پایان سال 9۶ معادل ۴۲09.۳ 
هزار میلیارد ریال افزایش را ثبت کرد. برپایه بررسی صورت گرفته، بیشترین مبلغ 
سپرده ها مربوط به تهران و کمترین مبلغ مربوط به کهگیلویه و بویر احمد است.

نقدینگی به سمت شبکه بانکی بازگشترتبه شصت و پنجم ایران در اقتصاد دانش بنیان 

از جامعه کلنگی 
تا منطقه کلنگی!

چهار تيشه  به
ریشه آموزش و پرورش

  هفته نامه
n a v a s a nW e e k l y

پیامبر اکرم )ص( 

هرکس آبروی مؤمنی را حفظ کند، بدون 
تردید بهشت بر او واجب شود. 
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شيپوری كه از سر گشاد نواخته می شود

نگاره

مردم و چالش های اقتصادی دولت
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دکتر همایون کاتوزیان واضع نظریه جامعه 
کوتاه مدت است. نگاه بلندمدت به تاریخ 
این سرزمین با بسیاری از شواهد و قرائن 
این نتیجه را برای وی به دنبال داشته است 
که ایران برخلاف اروپا قادر نشده تا آینده 

ای مطمئن را برای خود رقم زند. 
از سوی دیگر قرار گرفتن ایران در چهارراه 
حادثه خیزی همچون منطقه خاورمیانه 
مجموعه ای از تهدیدات بیرونی را نیز 
برخی  است.  ساخته  کشور  متوجه 
معتقدند که به ویژه در دودهه گذشته 
عمده تلاش قدرت مهمی مانند امریکا 
نه بهبود و توسعه این منطقه بلکه کلنگی 

کردن آن بوده است.
 اشاره ایشان به دوام مزمن تروریسم در 
افغانستان و نابسامانی ها در عراق است که 
نتوانسته بعد از دو دهه این دو کشور را در 

جاده توسعه یافتگی قرار دهد.
جنگ اقتصادی اخیر اگر چه با هدف 
شوراندن همچون  آشکاری  سیاسی 
 توده های ناراضی مردم علیه حکومت 
صورت می گیرد ولی در بطن خود کوچک 
کردن اقتصاد ایران، بستن اندك راه های 
ارتباطی با جهان و تعلیق بلندمدت کشور 
در مقوله سرمایه گذاری های داخلی 
و خارجی را پیگیری می کند. بنابراین 
شاهد به هم پیوستن دو جامعه کلنگی و 

منطقه کلنگی در مورد ایران هستیم. 
نارسایی های داخلی همچون نزاع های 
فرساینده سیاسی، عدم توافق در مورد 
خروج از بحران ها، افزایش بی اعتمادی 
عمومی و بیگانگی سیاسی موجب کاهش 
ناامیدی اجتماعی و نشاط سیاسی شده 
است و مبهم بودن سرانجام مناقشات 
و  اضطراب  چتر  خارجی  سیاست 
بلاتکلیفی را تا اطلاع ثانوی بر فراز کشور 
حفظ کرده است. حتی اگر این وضعیت 
پیروزمندانه هم خاتمه یابد آنچه ما از 
دست داده ایم بهترین فرصت ها برای 
حرکت در مسیر توسعه یافتگی بوده 
است. وضعیتی که ما را به کلی از مدار 
کشوری" در حال توسعه" خارج کرده 
کرده و به بیراهه "بی توسعگی" هدایت 
می کند. اگر استبداد دیرپا در تاریخ ایران 
زمین مهمترین علت شکل گیری جامعه 
کلنگی بوده است هم اکنون ورود کشور به 
معرکه ای از منازعات ایدئولوژیک در سطح 
بین المللی می تواند عوارض قرار گرفتن در 
یک منطقه کلنگی را به بدترین شکل بر ما 
تحمیل کند. در این میان تاثیرات بلندمدت 
تحریم ها حتی می تواند از وقوع یک تهاجم 
نظامی نیز برای کشور خطرناك تر باشد. 
ماندگار شدن مقوله تحریم انگیزه های 
ملی برای توسعه یافتگی را تحلیل برده و 
نوعی سازگاری جمعی با بدترین شرایط 

موجود را رقم می زند. 
اگر تاکنون وجود جامعه کلنگی بلای 
جان برنامه ریزی بلندمدت کشور بوده 
کلنگی  منطقه  یک  در  حضور  است، 
بودن  ناپذیر  بینی  پیش  دلیل  به  نیز 
رفتارهای بازیگران بین المللی، زندگی 
عادی شهروندان را به تاراج می برد. باید به 
بدیل هایی برای خروج  از بن بست کنونی 

اندیشید!

 احسان گنجی

خدا نکند جنگی در پیش باشد. نه به خاطر ویرانی های جبران ناپذیر و 
خطرهای شگرفی که پدیده شوم جنگ به همراه دارد. به خاطر اینکه 
ما در یک نقطه پربرکت پایان به سر می بریم. نقطه پایان آنجاست که 
ذخائر فرهنگی و داشته ها و امیدها و آرزوهای یک ملت رنگ و لعاب 
خود را از دست داده اند. در چنین موقعیت هایی نیروی پنهان زندگی 

به کار می افتد و افق های تازه می گشاید.
 ما امروز در چنین نقطه ای به سر می بریم. زایشی هست که این بار از 
پایین و به تدریج در حال ظهور و بروز است. جنگ و حمله یک نیروی 

خارجی همین چشمه زندگی را می خشکاند. 
بسیاری از آغازهای بزرگ تاریخی حاصل احساس بن بست ناشی از 

یک پایان است. 
اینک چپ و راست و برانداز و اصلاح طلب، در نقطه پایان ایستاده اند. 
پروژه و طرح هیچ کس به سرانجامی قابل دفاع نرسیده است. واقعیت 
در تجربه همگان سترون جلوه می کند. سخت و غیرقابل تغییر. در 
چنین موقعیت هایی، همه جعلی می شوند. چشم هاشان را به واقعیت 
می بندند و بیهوده حرف می زنند بی آنکه امیدی به سرانجامی داشته 
باشند. آنکه شعار انقلاب و دفاع از نظام می دهد، دقیقاً نمی داند از چه 
چیز دفاع می کند، آنکه می خواهد آن را اصلاح کند، نمی داند چه چیز 
را و چگونه باید اصلاح کرد. اصولگرا، نمی داند چه چیز اصل است و چه 
چیز فرع. براندازها در این میان از همه بیچاره ترند. چرا که حتی در کلام 

نیز خوف برمی انگیزند. 
از صبح تا شب از چیزی سخن گفتن که دیگر به آن اعتقاد و ایمانی 
واقعی وجود ندارد، به معنای جعلی شدن کلام و جعلی شدن متکلم 
است. حتی به معنای جعلی شدن مصرف کننده است. گوینده در 
حال تکرار است، کلمه ها و استدلال ها و گزاره ها پلاسیده اند و مصرف 

کنندگان نیز گاهی این تکرارها را مصرف می کنند و گاه مصرف نکرده 
آنچه را دریافت کرده اند به زباله دانی پرتاب می کنند. همه در بند 
سخنان بی معنا و جعلی اند. همین حس همگانی جعل، آدمیان را 
به جستجوی نسخه اصل می کشاند. همه در جستجوی اصل اند. به 

همین معنا نقطه پایان آبستن یک نقطه آغاز است.  
خواست اصل، همه را به بازاندیشی فراخوان کرده است. از نسل اول 
بگذرید. اما در میان نسل های دوم و سوم همه جناح ها و جریانات 
فکری و سیاسی در درون و بیرون نظام، با میل به بازاندیشی مواجهید. 
میل به بازیابی آنچه اصل است، و در تکرار ملالت آور سخنان روزمره از 
دست رفته، و در معادلات متعارف قدرت آلوده شده است. خواست 
فراروی از بن بست ها با میل به اصل در هم می آمیزد و از یک افق تازه 

خبر می دهد.   
نقطه پایان نقطه ذوب شدن یخ هاست. حقایق منجمد شده آب 
می شوند. دریچه های گشوده دیروز کم کم بسته می شوند اما نیرویی 

هست که همگان را به گشودن دریچه های تازه فراخوان می کند. 
صف بندی های تازه ظهور می کند. در نقطه های پایان، فرهنگ و دین و 
سیاست و جامعه، آبستن می شوند. آبستن دنیایی تازه. آنچه دوره های 
پایان را آبستن می کند، شور محصور شده زندگی است. احساس 
حبس شدن هر کس را به نحوی وسوسه می کند. آنگاه می بینی که در 
زمین و دیوار و سنگ و چوب، فضاهای تازه گشوده می شود. هر کس از 

جایی سر بیرون می آورد و از امکان رهایی سخن می گوید. 
جنگی در کار باشد یا نباشد، فضای خبری این روزها، همه را مضطرب 
می کند و مهم تر از آن منفعل. همه منتظر داستانی هستند که هیچ 
نقشی در آن ندارند. گویی کسانی تقدیری برای آنها رقم زده اند و همه 
در انتظار آن تقدیرند. این انتظار توام با انفعال و اضطراب، چشمه های 
کوچک اما امیدبخش زندگی را می خشکاند. فرصت آغاز را از همه 
ما خواهد گرفت و نقطه پایان را تداوم خواهد بخشید. جنگ و حتی 

هراس روزمره از جنگ، پایان را از پایان یافتن نجات می بخشد.

پایان آبستن است

آیا هنوز مصرف و پس انداز جانشين یکدیگرند؟

دهک ها

همواره در طول دوران تحصیل در اقتصاد سنتی و پویا ، مصرف و پس انداز 
جایگزین یکدیگر معرفی می شدند. اما این نگاه اگر بطور مطلق در نظر 

گرفته شود ممکن است خطای تحلیلی بزرگی ایجاد کند.
در مکانیزم بانکداری نوین و خلق پول و اعتبار به نفع بخش "قلیل" اما 
پرنفوذ جامعه ، آیا می توان تصور کرد که این بخش کمتر از آنچه می توانند 

مصرف کنند، مصرف می کنند تا پس اندازی برای خود فراهم کنند؟؟؟!!

شاید دهک های ضعیف و متوسط جامعه، مصرف و پس انداز را 
جایگزین یکدیگر بدانند اما به نظر این فرضیه در خصوص بخش مرفه 
جامعه که توانایی کسب نقدینگی از هر طریقی را دارند ، صحیح نمی 

باشد.
انگیزه مصرف و پس اندازی بخش ثروتمند جامعه ، خود منشا خلق 

نقدینگی بوده و رابطه "پسینی" برای نقدینگی وجود دارد.

شی
 کا

واد
د ج

حم
ر م

کت
د
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